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Po skrbnih pripravah — vsebinskih, organizacijskih in tehničnih — 
se bo jutri začel na Letnem prireditvenem prostoru v Ptuju jubilejni XV. 
slovenski festival domače zabavne glasbe Ptuj '84. Vse podrobnosti o 
festivalu so zapisane v brošuri, kije priložena Tedniku. 

r— 

Velunšek uspešen na 
evropskem prvenstvu 

v Livnem je bilo evropsko prvenstvo letalskih modelarjev s 
prostoletečimi modeli. V jugoslovanski reprezentanci je nastopil tudi 
član aerokluba Ptuj Oton VelunSek. V kategoriji penjaCev je med 

I posamezniki osvojil odlično peto mesto, reprezentanca pa je bila Šesta. 
Oton je bil v tej kategoriji najbolje uvrščeni Jugoslovan. Čestitamo! 

Letni prireditveni prostor med zidovi minoritskega samostana v Pti^u 
čgka na obiskovalce Jubil?Jnega f» stivala. . j 

3. september - dan 
slovenskega sodstva 

Pred 40. leti, leta 1944 je pred-
sedstvo SNOSa izdalo odlok o 
začasni ureditvi narodnih sodišč in 
narodnih sodnikih. Zaradi tega šte-
jemo 3. september kot rojstni dan 
novega slovenskega sodstva. 

V počastitev tega datuma je Ivla 
minuli petek v ptujskem gledališču 
priložnostna slovesnost na kateri so 
se zbrali delavci ptujske enote ter 
vodje enot in oddelkov celotnega 
sodŠča, sekretarji in predsedniki 
OO ZKS in ZSS enot sodiSča, pa 
tudi delegati sveta delovne skupno-
sti Temeljnega sodišča v Mariboru. 
Proslave v Ptuju pa se je udeležila 
tudi republiška sekretarka za 
pravosodje in "pravo Kristina^Ko-
bal, predsednik višjega sodišča v 
Mariboru Branko Vizovišek, pred-
sednica medobčinskega sveta 
SZDL za Podravje Marica Fajt, 
sekretar MS za Podravje Slavko 
Kleindienst ter drugi pravosodni 
delavci predstavniki družbenopo-
litičnih organizacij in občinske 
skupščine. 

Jože Vidovič — predsednik 

Temeljnega sodišča v Mariboru se 
je po uvodnem pozdravu zahvalil 
vsem, ki so slovesnost omogočili, 
nakar je imel slavnostni govor 
Gorazd Zmavc, sekretar predsed-
stva OK ZKS Ptuj, ki je med dru-

gim povdaril, da praznujemo dan 
slovenskega sodstva v času, ko po 
vsej Jugoslaviji tečejo razprave o 
predlogu sklepov 13. seje CK ZKJ 
o uresničevanju vodilne vloge ZKJ 
v družbi in krepitvi njene idejne ter 
akcijske enotnosti, sedaj, ko 
delovni ljude in občani vodijo bitko 
na vseh frontah uresničevanja 
dolgoročnega programa gospodar-
ske stabilizacije. 

Spominsko slavje v ptujskem gle-
dališču so s svojim priložnostnim 
programom popestrili Se komorni 
moški pevski zbor iz Ptuja, učenki 
glasbene šole Klementina Jurančič 
in Mojca Kerbler, dijaki sred-
nješolskega centra ter član 
gledališča in folklorna sekcija DPD 
Svoboda Ptuj. 

mš 

Jože Vidovič predsednik TemeUnega sodišča Maribor. 

Ob dnevu 
bratskih občin SRH 

inSRSvKrapini 
v septembru mineva 23 let odkar so se v Ptuju, 16. septembra 

1961 sestali na skupni plenarni seji občinski sveti SSH in ZSS občin 
Cakovec, Ptuj in Varaždin, na kateri so sprejeli temeljna načela za 
organizirane oblike medrepubliškega sodelovanja. V spomin na ta po-
membni dogodek se vsako leto v septembrskih dneh, v okviru Tedna 
kajkavske kulture, organizira Dan bratskih občin SR Hrvatske in SR 
Slovenije v občini Krapina. S tem je bratska občina Krapina dala 
svoje visoko priznanje in poudarek pomenu, ki ga ima sodelovanje 
bratskih občin. To ima še toliko večji pomen, ker je Teden kajkavske 
kulture ena izmed najbolj izvirnih in množičnih manifestacij kulturne-
ga ustvarjanja v osrčju Hrvatskega Zagorja. Kako veseli bi lahko bili, 
če bi na primer v programu Ptujskih kuhurnih srečanj posvetili en dan 
bratskim občinam in njihovim kulturnim ustvarjalcem. O tem kaže 
razmisliti v Zvezi kulturnih organizacij še toliko bolj, ker je Ptuj 
rojstno mesto sodelovanja bratskih občin SRH in SRS, hkrati pa ima 
občina Ptuj vidno mesto v medrepubliški kulturni izmenjavi. 

Vsebinska zasnova Dneva bratskih občin SRH in SRS izžareva 
politični in kulturni fKjmen. V dopoldanskem času bo v Koordina-
cijskem odboru za sodelovanje bratskih občin SRH in SRS razprava o 
doseženih uspehih in aktivnosti na področju medrepubliškega sode-
lovanja, v popoldanskem času pa sledi nastop kulturnih skupin iz 
bratskih občin SRH in SRS, ki si ga ogleda več tisoč ljudi od blizu in 
daleč. 

Letos se bo Dan bratskih občin odvijal jutri, v petek, 7. septem-
bra. Dopoldne bodo delovne seje Koordinacijskega odbora za sode-
lovanje bratskih občin SRH in SRS, Odbora za družbenoekonomske 
odnose in Odbora za informiranje in dokumentacijo. Osrednje vpra-
šanje bo razprava o izhodiščih za oceno nadaljnjih možnosti sode-
lovanja v panogah gospodarstva bratskih občin SRH in SRS. V 
Koordinacijskem odboru ocenjujemo, da so trenutni gospodarski 
tokovi v panogah gospodarstva okrnjeni, zato je pomembno, da 

pospešimo naša prizadevanja za hitrejše združevanje dela in sredstev. 
Menimo tudi, da je potrebna večja skupna politična akcija Zveze 
sindikatov v združenem delu za spreminjanje razmer, saj obsoja vrsta 
problemov pri uresničevanju dogovorjenih planskih ciljev. 

Cilj, ki si ga v Koordinacijskem odboru zastavljamo bo dosežen, 
če bo naša politična iniciativa prenešena v samoupravne organe in 
strokovne službe v združenem delu ter v upravne in izvršne organe 
občinskih skupščin. Dogovorili se bomo o pripravi ocene dosedanjih 
dohodkovno tehničnih povezav združenega dela, kar so zelo skrbno že 
izdelali v občini Maribor-Tezno, ki je nosilec 23. Delavskih srečanj 
bratstva in prijateljstva v letu 1984. 

V popoldanskem času od 16. ure dalje pa bodo na Gajevem trgu 
v Krapini nastopali: folklorna skupina in tamburaški orkester 
,,Seljačka sloga" Donja Dubrava iz občine Cakovec, KUD ,,Štefan 
Raj" iz občine Lendava, mali harmonikarji KUD ,.Krilato kolo" iz 
občine Maribor-Tezno in KUD ,,Zagorac" Radoboj iz občine 
Krapina. Kulturne skupine iz ostalih Isratskih občin pa bodo ponovno 
nastopale v prihodnjem letu. 

Tudi ob letošnjem Dnevu bratskih občin lahko z velikim zado-
voljstvom povemo, da se program medrepubliškega sodelovanja v ok-
viru 23. Delavskih srečanj bratstva in prijateljstva — Maribor-Tezno 
'84 zelo uspešno izvaja. V vseh bratskih občinah se vlagajo veliki na-
pori, da bi na področjih medrepubliškega sodelovanja dosegali še 
večje usphe, predvsem pa želimo, da bi v prihodnje bili rezultati sode-
lovanja vidni na gospodarskem področju, za kar obstojajo prav go-
tovo vehke možnosti. 

Prav je, da ob Dnevu bratskih občin zapišemo tudi to, da je ob-
čina ORMOŽ v tem letu dopolnila 20 let svojega aktivnega članstva v 
krogu bratskih občin SRH in SRS. V sodelovanje se je pridružila v 
letu 1964 na pobudo takratnega predsednika občinskega sveta ZSS 
Ormož tovariša Alojza BALAZIČA iz Litmerka, kateremu je bila v 
letu 1963 podeljena Zlata plaketa bratstva in prijateljstva. Občina 
Ormož je že aktivno sodelovala v programu 3. Tedna bratstva in 
prijateljstva — Čakovec '64 in se je tako med prvimi pridružila ob-
činam Cakovec, Ptuj in Varaždin. K jubileju tudi naše iskrene če-
stitke. 

Želimo, da bi Dan bratskih občin Cakovec, Koprivnica, Krapina, 
Lendava, Maribor-Tezno, Ormož, Pregrada, Ptuj, Slovenska Bistrica, 
Šmarje pri Jelšah in Varaždin dal vrsto novih spodbud za združevanje 
naših moči in znanja v skupnih prizadevanjih za doseganje novih 
uspehov na področju medrepubliškega sodelovanja. Naše skupno delo 
bo tudi v prihodnje utrjevalo prijateljske vezi delovnih ljudi in 
občanov ter plemenitilo vsebino bratstva ter enotnosti med našimi 
narodi in narodnostmi. 

FB y 

z lanskoletnega dneva bratskih občin v Krapini Foto: L. Cajnko 

0 problematiki komunalno-stanovanjskega 
gospodarstva 

Po skrbni pripravi delovnega gradiva, obrav-
navi v delovnih skupinah in v predsedstvu OK 
ZKS Ptuj , je Stanko Lepej, predsednik OK ZKS 
Ptuj skl ici za danes, 6. septembra popoldne 21. 
redno sejo občinskega komiteja ZKS Ptuj . 

Najprej bo sekretar predsedstva OK ZKS (Go-
razd Zmavc) poročal o uresničevanju sklepov 
zadnje seje in o dejavnosti ZK v občini med 
sejama. Za tem bodo obširneje spregovorili o 
problematiki komunalnega in stanovanjskega 
gospodarstva v občini in naloge komunistov na 
tem področju. Sledila bo ocena polletnega 
gospodarjenja v združenem delu ptujske občine 
in poročilo o že izvedenih in Se načrtovanih 

aktivnostih za izvedbo javne razprav? o predlogu 
sklepov 13. seje CK ZKJ. 

O gradivu za sejo je v ponedeljek, 3. 
septembra razpravljal tudi aktiv komunistov 
delavcev-neposrednih proizvajalcev občine Ptuj. 
Delavci komimisti so kritično obravnavali vsa 
področja, od gradnje vodovodnih objektov, či-
stilne naprave, gradnjo, vzdrževanje in obnav-
ljanje objektov skupne rabe, opremljanje 

stavbnih zemljišč, vprašanja drugih komunalnih 
dejavnosti, delegatskega sistema v skupščinah in 
organih SIS, delovanja hišne samouprave pa do 
celotnega spleta problematike stanovanjske 
gradnje, stanarin, najemnin, kurjave in 
podobnih problemov. 

Na sestanku aktiva je bilo dano precej 
predlogov in pobud, ki naj bi jih upošteval 
občinski komite ZKS v svojih sklepih. Predvsem 
pa so delavci komunisti zahtevali, da naj 
občinski komite v svojih sklepih nakaže jasne 
naloge komunistom — kaj želimo na tem 
področju doseči in kaj dejansko zmoremo. 

FF 

V vročih zadnjih dneh prejšnjega in prvih tega 
tedna so se mnogi kjnetovalci potili tudi ob 
pobiranju krompirja. Suša, plesen in morda še 
kak razlog povrhu so povzročili, da so krom-
pirjevi zeleni deli prehitro odmrli in v večini so 
,,krompirjeve" njive že nekaj časa gole, kot da 
še plevel med krompirjem ne bi hotel več rasti. 

Od vseh, ki so krompir že izkopali je slišati 
negodovanje o izredno slabem pridelku, o gni-
lobi gomoljev in tako dalje. Skratka, krompirja 
bo letos še manj kot običajno, premalo pa ga 
pridelamo že nekaj let nazaj. Kaj se torej dogaja 
v nekoč krompirjevi deželi? 

Nekaj odgovorov je na dlani: krompir so s 
precejšnjih površin izpodrinile druge poljščine, v 
največ primerih koruza. Krompir že nekaj časa 
nima ustrezne cene, tudi zaradi tega, ker so 
hektarski pridelki mnogo manjši, kot bi lahko 
bili. Letos naprimer odkupna cena še vedno ni 
dokončna in načrtovani odkupi kmetijskih 
zadrug bodo težko uresničljivi. Vsemu temu je 
potrebno dodati še spoznanje o izrojenostl neka-
terih sort krompirja, tudi o semenskem 
krompirju ne vedo kmetje povedati nič dobrega. 

Tako so kmetijski strokovnjaki pred dejstvom, 
da bodo morai tudi pri krompirju ,,iznajti" bolj 
kakovostno seme, ki je med ostalimi naj-
pomembnejši pogoj za dober pridelek. 

J. Bračič 
'^»smejani le zaradi fotografa. Pridelek je namreč slab . . . 

Foto:I.Ciani 
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ŠTUDENT NAJ BO 
- A KAKO? 

Šolsko leto se vse bolj bliža tudi za Študente. Mladi iz ptujske občine 
Študirajo v Ljubljani in Mariboru, redki v Zagrebu in nekaterih drugih 
mestih. Ljubljanski študentje, kot pravimo prvim, so pred kratkim iz-
vedeli, da bo z novim šolskim letom stanarina in hrana v študentskem 
domu stala prek 9000 dinarjev. To bi naj bil najcenejši način življenja v 
Ljubljani, saj študentski domovi obratujejo z družbeno pomočjo. Ver-
jetno bodo podobne cene tudi drugod. Vendar imajo študentje izdatke 
tudi z vožnjo v kraj študija in domov, obleko in obutvijo, osebnimi st-
varmi, študijskimi pripomočki, kulturnimi dobrinami . . . Za vse ni 
prostora v Študentskem naselju, privatna soba brez hrane pa stane recimo 
v Ljubljani od 2000 do 5000 dinarjev, odvisno od kakovosti in tudi sreče. 

Ptujska občina ima približno 600 študentov, točnega podatka ni. 219 
jih ima štipendijo iz združenih sredstev, so povedali na Skupnosti za 
zaposlovanje. Za te štipendije imajo pogoje učenci in študentje, katerih 
starši nimajo večjega prihodka od 10.042 dinarjev na družinskega člana. 
Študent lahko dobi največ 12.797 dinarjev —, če imajo doma zelo nizek 
prihodek in je njegova povprečna ocena 8,7 ali višja. Podatka, koliko 
štipendij dajejo delovne organizacije in v kakšni višini, ni. 

Naključno izbrani študentje so povedali, da brez pomoči staršev ne bi 
Slo. Marsikateri mora tudi med šolskim letom, ne le med počitnicami, 
krepko pljuniti v roke in zaslužiti kakšen dinar prek Študentskega servisa 
ali kje drugje. 

Ob tem se nehote vprašamo, kako lahko kakovostno študira mlad 
človek, ki mora zraven obiskovanja predavanj in učenja, kar znaša 
krepko več kakor delovni dan zaposlenih, še nekaj ur fizično delati, da 
more živeti? Na srečo takih še ni zelo veliko, a število narašča, so 
povedali v upravi Študentskega servisa v Ljubljani. To lahko tudi vidimo, 
če pogledamo okrog 6. ure vrsto pred vrati Študentskega servisa, kjer 
,, daje j o " delo. 

Najbrž je v interesu delovnih organizacij in celotne družbe, da bi 
imeli diplomanti kar največ znanja. Morda bi kazalo razmisliti in se 
odločiti, kaj želimo in potrebujemo v tem primeru: količino ali kakovost 
diplomantov? In nato še: koliko družba lahko daje, komu in kako naj 
daje, da se bo obrestovalo? Seveda je znanje, ki ga študent more 
pridobiti, odvisno še od raznih dejavnikov, recimo od sistema šolstva, saj 
bo način srednješolske izobrazbe nujno vplival tudi na visokošolsko 
stopnjo. 

MC 

PTUJSKA VINA NA VINSKEM SEJMU 

Velika zlata za renski rizling 
Ljubljanskega sejma „Vino 84" se je s svojimi vini udeležila tudi 

temeljna organizacija Slovenske gorice — Haloze Kmetijskega kombinata 
Ptuj . Vina so poslali v ocenitev v pričakovanju dobrih rezultatov, saj so 
lani pridelana vina ena najboljših v tem stoletju. Poleg tega so na 
ocenjevanju slovenskih vin v Mariboru — ocenjevali so jih slovenski 
strokovnjaki — prejeli precejšnje število dobrih ocen. 

Z ocenitvijo na ljubljanskem vinskem sejmu pa niso zadovoljni. 
Prejeli so namreč eno veliko zlato medaljo za renski rizling, ter pet zlatih 
medalj. Zadovoljni so z zlato medaljo za Haložana, pod tem imenom 
prodajo namreč največ pridelka vinogradov ptujske občine. 

V temeljni organizaciji Slovenske gorice — Haloze menijo, da so 
štajerska vina v celoti prejela nekoliko slabše ocene od pričakovanih 
zaradi sestava ocenjevalne komisije. V njej je bilo namreč mnogo 
ocenjevalcev iz naših južnih vinorodnih okolišev in ker je ocenjevanje 
precej subjektivna zadeva, so dali ocenjevalci prednost njim bolj znanim 
rdečim vinom. 

JB 

TUDI TRGATEV BO LETOS KASNILA 

Letina bo povprečna 
Ze dolgo vemo, da se letošnja vinska letina še zdaleč ne bo mogla 

primerjati z lansko, ki velja za letino stoletja. Vegetacija je zakasnila za 
tedne, sledilo pa je razmeroma hladno poletje, s preopuico aezja. 
Avgustovske noči so bile že neobičajno hladne, toplejših ne moremo 
pričakovati tudi v septembru. Vse to kaže, da bo letošnja letina po 
kakovosti in količini povprečna. Seveda pa je potrebno upoštevati Se 
območja, kjer je padala toča. Tako bodo na primer na Rodnem vrhu, 
Strajni in Se nekaterih drugih območjih ostali brez pridelka. 

JB 

TGA brez družbenega 
varstva 

Delegati zbora združenega dela skupščine občine P tu j so v petek, 31. 
avgusta, sprejeli sklep o prenehanju začasnih ukrepov družbenega varstva 
v Tovarni glinice in aluminija v Kidričevem. Po letu dni so delegati 
ponovno ocenili stanje v tem aluminijskem gigantu, vendar — molče. 
Poročilo začasnega kolegijskega poslovodnega organa, ki mu je 
predsedoval Alojz Gojčič, sicer dokaj natančno opisuje uresničene in 
neuresničene naloge, pričakovati pa je bilo, da bodo delegati spregovorili 
vsaj o kadrovskih vprašanjih in o modernizaciji proizvodnje primarnega 
Eiluminija. 

Alojz Gojčič je povedal, da so poslovni rezultati v prvem letošnjem 
polletju ugodni, v precejšnji meri zaradi ugodnih cen na domačem in 
svetovnem trgu. Izrazil pa je bojazen glede načrtovane investicije, čeprav je 
bila izredno dobro sprejeta in potrjena v najširšem možnem krogu. Ostaja 
namreč bojazen, da predelovalci aluminija, ki so sicer podpisali sporazum 
o združevanju sredstev svoje akumulacije le ne bodo odstopili z lahkoto, 
saj so sporazum podpisali zaradi ekonomske nuje, banke pa se prav tako 
otepajo z denarnimi težavami. 

Glede nerešenih kadrovskih problemov — 2500 članski kolektiv namreč 
ostaja trenutno brez vodstva, imenovan je le vršilec dolžnosti predsednika 
kolegijskega poslovodnega organa Radenko Salemovič —, je Janko 
Bezjak, predsednik občinskega izvršnega sveta dejal, da je to ,,skupni 
neuspeh". Delegati se niso vprašali, zakaj je bilo v letu dni nemogoče najti 
ustrezne kadre, ki bi po prenehanju začasnih ukrepov prevzeli vodstvo. 
To pa je TGA še kako potrebno, saj s prenehanjem ukrepov niso prenehali 
vsi problemi, ki so narekovali njihovo uvedbo pred letom dni. Predvsem je 
potrebno dokončno izpeljati sistem nagrajevanja po delu, ki ga sedaj preiz-
kušajo, mnogo nalog pa čaka tudi družbenopolitične organizacije, saj 
bodo morale svoje delo okrepiti in ga enotno zastaviti. Se bolj bo treba 
zaostriti odgovornost in krepiti delovno in tehnološko disciplino. Vse te 
naloge bodo morali opraviti v kolektivu in dokazati slovenski in jugoslo-
vanski družbi, da so sposobni samoupravljalci. Res pa je tudi, da ob 
načrtovani modernizaciji proizvodnje primarnega aluminija družba ne I o 
smela stati ob strani, saj gre za investicijo, ki ne pomeni le odpravljanje 
težkih delovnih mest povzročajočih invalidnosti zaposlenih, temveč tudi 
povečanje proizvodnje in zmanjševanje stroškov. 

N. Dobljekar 

O NEGOSPODARSKIH INVESTICIJAH V OBČINI PTUJ 

Apetite uskladiti z možnostmi 
Obseg investic^skih vlaganj v ptujski občini v objekte negospo-

darskih dejavnosti je razmeroma majhen, saj znaša le slabih 7 
odstotkov vseh investicij, ki so v teku na območju občine. Vse te 
investicge so tudi v skladu s srednjeročnim programom razvoja občine 
Ptuj in v skladu s programi krajevnih in občinskeea samoorisnevka. 
Nad izvajanjem investicij je treba bdeti in zagotoviti, da ne bo prihaja-
lo do zastojev, do prekoračitve rokov in predračunskih vrednosti. 

S posebno odgovornostjo je treba obravnavati načrtovane 
investicije v negospodarske objekte, ki so še načrtovani do konca tega 
srednjeročnega obdobja in brzdati apetite, ki so sicer pogojeni s 
stvarnimi potrebami, da ne bodo presegali dejanskih materialnih 
možnosti ^udi, delovnih organizacij in družbenopolitične skupnosti. 

To so glavne ugotovitve, sprejete 
na skupni seji predsedstev OK 
SZDL Ptuj in občinskega sveta ZSS 
Ptuj, ki je bila v četrtek, 30. 
avgusta v sejni dvorani na 
magistratu v Ptuju. Polef članov 
obeh predsedstev so v razpravi na 
seji sodelovali tudi predstavniki 
OZD, ki izvajajo investicije, to je 
Vzgojno varstveni zavod Ptuj, ki 
gradi prizidek dveh jasličnih 
oddelkov s pralnico, Doma 
upokojencev Ptuj-Muretinci, ki 
gradi prizidek k domu upokojencev 
v Ptuju in Srednješolskega centra 
Ptuj , ki prav z d ^ začenja z gradnjo 
telovadnice k S§C. Poročali pa so 
tudi, da sta končani investiciji 
prizidka k domu krajanov pri Lov-
rencu na Dr. polju in kulturna dvo-
rana v Trnovski vasi. Obe ti 
investiciji sta bili končani s sredstvi 
iz krajevnih samoprispevkov, 
prostovoljnim delom in zbranim 
materialom. Dela pa so v obeh 

primerih opravljali v lastni režiji. 
Predstavniki samoupravnih in-

teresnih skupnosti vzgoje in 
i zobraževan ja ter zdravs tva , 
predstavniki Sol in Se nekateri drugi 
sodelujoči na seji so spregovorili o 
nekaterih načrtovanih in nujno 
potrebnih investicijah. Gre za grad-
njo OS Lovrenc na Drav. polju, te-
lovadnica pri OŠ Ivan Spolenjak, 

nekatere nujne investicije v 
zdravstvu in kar 4 zahteve za 
gradnjo domov krajanov. Prav pri 
slednjem je bilo največ kritičnih 
pripomb o potrebnosti in možnosti 
takih objektov, pa tudi nasprotnih 
očitkov, da štedimo pri drobtini-
cah, po drugi strani pa nam gredo 
veliki kosi mimo. Takih primerov v 
okviru občine ni moč najti, so pa 

drugje. Za primer so navajali 
dijaške domove, ki jih še kar naprej 
gradimo, čeprav obstoječi niso 
polno zasedeni, po drugi strani pa 
nimamo denarja za prizidek v 
Gorišnici, kjer je začasno otroški 
vrtec v vlažnih kletnih prostorih. 

Kljub temu je prevladovala trez-
nost presoje, da moramo ob vsaki 
negospodarski investiciji trezno 
presoditi v kakšnih pogojih jo bo 
moč izpeljati in to oceno ^sciplini-
rano podrediti stvarnim material-
nim možnostim. 

K vsebini razprave in k skupnim 
ugotovitvam sta veliko prispevala s 
svojima razpravama predstavnik 
Medobčinske gospodarske zbornice 
za Podravje iz Maribora in Janko 
Bezjak, predsednik izvršnega sveta 
SO Ptuj , ki je obenem tudi 
predsednik občinske stabilizacijske 
komisije. 

FF 

Ocena gospodarjenja v občini Ptuj 
v drugem trimesečju letošnjega leta sprejeti 

ukrepi ekonomske politike pomenijo resen 
poseg v dosedanje pogoje gospodarjenja OZD. 
Svojo pravo podobo pa bodo ti ukrepi dobili 
šele v drugem polletju. 

Zadovoljni smo lahko s skupno rastjo indu-
strijske proizvodnje, ki je bila ob polletju, kljub 
težavam pri oskrbi z repromaterialom za 2,5 % 
višja od načrtovane, za 5,5 % višja od lan-
skoletne poprečne in za 3,3 ind. točke večja od 
poprečja republiške rasti industrijske proizvod-
nje. Najugodnejša rast je bila dosežena v 
proizvodnji električnih strojev in aparatov, v 
grafični industriji in v proizvodnji krmil. 

Ne moremo pa biti zadovoljni z nedosega-
njem niti lanskoletnega obsega v proizvodnji 
aluminija, žaganega lesa in konfekcije. V vseh 
teh dejavnostih so sicer tudi določeni objektivni 
vzroki, vendar sklicevanje samo na te vzroke 
ničesar ne rešuje. Čeprav je stopnja pokritja 
letošnjega uvoza z izvozom pozitivna, saj znaša 
nekaj nad 1,2, pa ne moremo biti zadovoljni z 
dejstvom, da se ne uresničujeta načrtovana 
izvoz, ki je večji od lani le za 3 % in uvoz, ki je 
večji za 83 % namesto 10 Delež prihodka 
od izvoza v celotnem prihodku se je sicer letos 
povišal iz 6,2 na 7,9 Vo, vendar ta delež v 
primerjavi z deležem SRS zaostaja za 3 Prav 
tako se je ta delež v drugem trimesečju rahlo 
znižal. 

Ce nas kvantitativni vidik poslovanja 
(proizvodnja) zadovoljuje, tega ne bi m o ^ 
trditi za kvalitativni vidik poslovanja (rezultati). 
Dosežen dohodek, ki je v prvem trimesečju bil 
še nad republiškim povprečjem, je v drugem tri-
mesečju zelo nazadoval in pristal na 48,8 % 
povečanju. To pa je za 12 ind. točk. pod 
republiško rastjo, ki se giblje blizu realne 
vrednosti lanskega leta. V občini pa to ne 
pomeni le zaostajanje za republiškim 
poprečjem, ampak tudi realni padec novo 
ustvarjene vrednosti za okoli 10 To pa goto-
vo našo občino bolj približuje kot oddaljuje 
od republiškega repa. 

Tudi razmerja v razporejanju dohodka so 
slabše kot pred letom. Povečal se je delež pora-
be dohodka za čiste OD in skupno porabo ter 
za ostale namene (obresti!). Zmanjšal pa se je 
delež za skupno in splošno porabo ter akumu-
lacijo, kar bi bilo ugodno, če bi bilo hkrati raz-
bremenjeno gospodarstvo ne pa le prerazpored 
dohodka. Pri razporejanju dohodka smo v 
prvem polletju zgrešili osnovno ekonomsko na-
čelo in vodilo pri razporejanju dohodka, ki je 
zapisano v dogovoru o razporejanju dohodka, 
to je: odvisnost rasti sredstev za OD in SP od 

doseženih poslovnih rezultatov in zagotovitev 
hitrejše rasti sredstev za reprodukcijo od rasti 
OD, obenem pa doseči vsaj enak delež 
akumulacije v dohodku kot v letu 1983. 

Stopnja akumulativne sposobnosti ptujskega 
gospodarstva je nazadovala in to iz 2,9 na 2,5, 
delež akumulacije v razporejenem dohodku pa 
se je znižal iz 22,3 na 19,7 %. Na padec 
akumulacije so močno vplivale tudi obresti. 
Ptujsko gospodarstvo jih je letos vplačalo 
skupaj 822 mio din (112 %), od katerih odpade 
na bančne okrog 40 ostalo so obresti, ki si 
jih zaračunava gospodarstvo medsebojno. 

Ob polletju je ptujsko gospodarstvo imelo 
skoraj izenačeno bilanco terjatev in obveznosti 
iz poslovnih razmerij. Imelo je 3,5 mid. terja-
tev, ki so se od lanskega polletja povečale za 1,4 
mid. ali za 72 Obveznosti pa so znašale 3,4 
mid. din in so se povečale močneje in to za 2 
mid. ali za 128 Takšna gibanja imajo brez 
dvoma posledice v obrestih, saj so dobaviteljeva 
sredstva običajno po splošni obrestni meri. 

Prav tako pa se je močno povečal obseg 
meničnega poslovanja. Naše OZD sprejemajo 
vedno več menic za plačilo svojih terjatev, veliko 
tudi nesposobnih za reeskont, ki imajo višji dis-
kont. 

Najmanj toliko kot izgube, nas mora skrbeti 
14 organizacij, ki niso mogle v poslovni sklad 
razporediti niti dinarja in veliko število tistih, ki 
so v poslovni sklad razporedile le simbolične 
zneske. Te organizacije prihajajo v nelikvidnost 
in morajo posegati po zelo dragih dopolnilnih 
finančnih sredstvih, kar njihovo dohodkovno 
situacijo še poslabšuje. Zal pa tem organiza-
cijam tudi ukrepi razbremenitve, konkretno 
konverzija, ne prinaša skoraj ničesar, saj bodo 
znesek pretvorbe kratkoročnih v dolgoročne 
kredite, ki ni majhen (okoli 300 mio din) dobile 
organizacije, ki imajo že prednost (izvoz, kmetij-
stvo) pri pridobivanju ugodnejših kreditov, 
direktno iz tekoče primarne emisije. 
' Nič manj problematična ni ugotovitev, da 

večina naših organizacij, nosilk razvoja 
industrijske in drugih dejavnosti, niso takorekoč 
investicijsko sposobne, ker nimajo pokritih 
svojih naložb z ustreznimi viri. Približno 38 
gospodarskih organizacij nima ustrezno pokritih 
naložb v skupni vrednosti 2,2 mid. din. Tudi 
okoliščina, da so letos te organizacije dolžne 
pokriti le sedmino tega primanjkljaja (317 mio 
din), problema ob takšni nizki akumulaciji 
občutneje ne izboljša. 

Iz podatkov o razporeditvi dohodka vidimo 
tudi relativno zaostajanje sredstev za skupno in 
splošno porabo. Delež dohodka za skupno 

porabo se je nasproti lanskemu prvemu polletju, 
znižal za 0,7 i. točke in je zaostal za rastjo doho-
dka za 19. t., čeprav je bil absolutno višji za 
40 

To ima tudi za posledico zaostajanje rasti 
finančnih rezultatov v družbenih dejavnostih, 
saj je celotni prihodek višji le za 42 dohodek 
pa samo za 37 Spodbudna pa je ugotovitev, 
da med družbenimi dejavnostmi ni bilo 
organizacij z izgubo, čeprav se je močno 
povečala neplačana realizacija. To je seveda 
posledica večje nelikvidnosti gospodarstva. 

Razporejena sredstva so v skladu z dogovor-
jenimi merili. Razporejena sredstva za OD so se 
povečala za slabih 40 Število zaposlenih je 
bilo višje za 1,6 poprečni neto OD na zapo-
slenega pa z n ^ a 21.310.— din in je le za 3% nad 
poprečjem zaposlenih v gospodarstvu. Zmanjšal 
se je tudi delež za akumulacijo v dohodku, 
vendar sta ta trenutek tukaj pomembnejša 
kakovost in obseg izvedbe dogovorjenih nalog 
od oblikovanja sredstev akumulacije. 

Za splošno porabo pa je bilo izdvojeno iz 
dohodka gospodarstva za 1,1 % manj sredstev 
'kot v enakem lanskem obdobju, kar kaže dolo-
čeno razbremenitev gospodarstva. Toda ta 
razbremenitev, ob sočasnem porastu drugih 
obveznosti iz dohodka, ni posebej razvidna v 
bilancah OZD. 

Takšnih, več neugodnih kot ugodnih 
ugotovitev razberemo iz dokaj nazorne in dobro 
pripravljene informacije SDK o polletnih 
poslovnih rezultatih. S podobnimi problemi se 
srečuje domala vso gospodarstvo, zato jih ne 
smemo jemati kot slabost našega gospodarstva, i 
Res pa je, da te ugotovitve niso nove. Zanje I 
vemo dalj časa, vendar smo jih podcenjevali. 
Ekonomske zakonitosti terjajo svoje. Vsakršno 
odlaganje reševanja motenj, ki se v poslovanju 
normalno pojavljajo, probleme samo še poten-
cira. 

Diagnoz o vzrokih naših sedanjih težavah je 
več kot dovolj. Zaradi neenotnosti pogledov na 
gospodarske probleme v širšem prostoru, pa je 
veliko težav pri njihovi terapiji, saj nekateri 
,,gospodarstveniki" pričakujejo čudeže od 
zgoraj! Teh pa ne bo, zato se moramo sami 
spoprijeti z dokaj zajetnim agregatom težav. 

Podvzeti moramo vse tiste ukrepe, ki so v naši 
pristojnosti. Sem pa gotovo sodijo: sanacije 
neugodnih finančnih razmer v dobrem delu 
organizacij, preusmeritve dejavnosti, spremem-
ba odnosa do dela, organizacijske spremembe, 
odgovornost za neuresničevanje načrtovanih na-
log itd. 

(Povzetki iz gradiva 
za sejo OK ZKS Ptuj) 

BRIGADIRJI SO SE POSLOVILI 
Ko je brigadirskega poletja ko-

nec vsi pravijo, da je bilo prekrat-
ko. Tudi brigadirji zadnje izmene 
Zvezne mladinske delovne akcije 
Slovenske gorice '84 so bili tega 
mnenja, ko so se v soboto, 1. 
septembra, zbrali v Dornavi na 
zaključni slovesnosti. Več "žalost-
nih kot veselih obrazov je bilo 
videti, čeprav so rezultati akcije 
privabili na obraze mladih in 
starejših brigadirjev tudi ponosen 
smehljaj. Je že tako, da vsako 
brigadirsko poletje pomeni poleg 
delovne tudi življenjsko izkušnjo 
in na srečo — prijetno. In ko se 
prijetno konča, smo vsi žalostni. 

Na sobotni zaključni slovesnosti 
je Matija Gjerkeš, sekretar pred-
sedstva OK ZKS Lenart govoril o 
pomembnem prispevku brigadir-
jev, ki so to poletje izkopali jarek 
v dolžini 15.770 metrov, od tega 
4099 metrov v občini Lenart, uspe-
li pa so tudi položiti cevi za vodo-
vod in jarek zasuti. V dvanajstih 
brigadah je bilo 421 brigadirjev, ki 
so opravili delo v vrednosti 16 
milijonov dinarjev. Pomagali so 

jim tudi domačini, ki so na trasi 
poskrbeli tudi za prijetno vz-
dušje. . Zato so bila na zaključni 
slovesnosti podeljena priznanja 
prizadevnim organizacijam in 
posameznikom, krajevna skupnost 

heroja Lacka Rogoznica pa je ak-
ciji izročila pisno priznanje za delo 
med leti 1977 — 1984. 

Brigadirji so v kulturnem pro-
gramu opisali življenje in delo na 
trasi, v naselju, med domačini . . . 

Slovo je bilo težko in mnogi so 
zatrdili, da bodo tudi del 
prihodnjega poletja preživeli v 
enem od mnogih brigadirskih 
naselij v Jugoslaviji. 

N. Dobljekar 

Matija Gjerkeš, sekretar predsed-
stva OK ZKS Lenart je govori] na 
zaključni slovesnosti v Domavi. 
(foto Ciani) Brigadirji so pripravili tudi kulturni program (foto Ciani) 
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AKTIVNOSTI BRATSKIH OBČIN 
SRH IN SRS V LETU 1984 

Koordinacijski odbor za sodelovanje brat-
skih občin SRH in SRS, ki ima svoj sedež v letu 
1984 v občini MARIBOR-TEZNO, je v progra-
mu celoletne aktivnosti v okviru 23. DELAV-
SKIH SREČANJ BRATSTVA IN PRIJATELJ-
STVA sprejel obsežen program prireditev, 
Športnih tekmovanj, posvetovanj in srečanj, ki 
se odvijajo v občinah: 

ČAKOVEC 
Radijske oddaje ,,Predstavljamo vam pobra-

tene občine" — Radio in glasilo Medjimurje Ca-
kovec. 

Gostovanje folklorne skupine Anton Strafela 
Markovci pri Ptuju, moškega pevskega zbora 
TGA ,,Boris Kidrič" Kidričevo ter folklorne 
skupine in tamburaškega orkestra ,,Seljačka slo-
ga" Nedelišče v Balogovcu. 

Pregled ljubiteljskega kulturno umetniškega 
ustvarjanja mladih bratskih občin Cakovec, Ko-
privnica, Ormož in Ptuj v Cakovcu. 

Gostovanje madžarske folklorne skupine iz 
občine Lendava v Cakovcu. 

Gostovanje folklorne skupine KUD „Milka 
Zoreč" Hotinja vas iz občine Maribor-Tezno pri 
Jurju v Trnju. 

Revija folklore v Donji Dubravi s sodelova-
njem folklorne skupine Obrež iz občine Ormož 
in folklorne skupine Poljčane iz občine Sloven-
ska Bistrica. 

Srečanje delavcev — likovnih ustvarjalcev 
bratskih občin v Cakovcu. 

Srečanje delavcev upravnih organov občin 
Cakovec in Ptuj v Cakovcu. 

KOPRIVNICA 
Radijske oddaje „Iz naših bratskih občin" 

— Radio Koprivnica. 
Razstava ročnih del žena bratskih občin v 

Koprivnici. 
Srečanje učencev in delavcev pobratenih 

osnovnih šol Olga Meglič Ptuj in 3. osnovne šole 
v Koprivnici. 

14. Revija mladinskih pevskih zborov osnov-
nih šol bratskih občin v Koprivnici. 

Tekmovanje delavcev iz organizacij združe-
nega dela v streljanju z zračno puško v Koprivni-
ci. 

Turnir bratskih občin v šahu na Soderici. 
Gostovanje ženskega pevskega zbora DPD 

Svoboda Slovenska Bistrica v Koprivnici. 
Športne igre članov pobratenih društev inva-

lidov „Borec" Ptuj in Koprivnica v Koprivnici. 
Tekmovanje ribičev bratskih občin v šport-

nem ribolovu na Soderici za prehodni pokal 
Bratstva in enotnosti. 

Gostovanje folklorne skupine in tamburaške-
ga orkestra DKUD MTC Cakovec na 9. Ivane-
čkih kresovih v Koprivniškem Ivancu. 

Posvetovanje občinskih štabov za civilno za-
ščito bratskih občin o nalogah civilne zaščite na 
področju asanacije terena. 

Razstava likovnih del članov likovne sekcije 
PD „Alojz Amuš" Rogoznica v Koprivnici. 

KRAPINA 
Radijske oddaje ,,Iz naših bratskih občin" 

Radio „Hrvatsko Zagorje" Krapina. 
Dan bratskih občin SRH in SRS v Tednu kaj-

kavske kuUure — Krapina '84 v Krapini 7. sep-
tembra 1984 — nastop kulturnih skupin na Gaje-
vem trgu od 16. ure dalje. 

Gostovanje folklorne skupine DPD Svoboda 
Hoče iz občine Maribor-Tezno v Krapini. 

Gostovanje ženskega pevskega zbora PD 
„Alojz Amuš" Rogoznica in tamburaškega 
orkestra DPD ,,Svoboda" Ptuj v Tiskarni Lju-
devita Gaja v Krapini. 

Razstava likovnih del — slikarjev amaterjev 
bratskih občin v Krapini. 

Razstava ročnih del žena bratskih občin in 
mladinski turnir v malem nogometu bratskih ob-
čin v Tednu kajkavske kulture v Krapini. 

LENDAVA 
Gostovanje KUD ,,Zagorac" Radoboj iz ob-

čine Krapina v Lendavi. 
Gostovanje folklorne skupine in tamburaške-

ga orkestra „Seljačka sloga" Prelog iz občine 
Cakovec. 

MARIBOR-TEZNO 
Oddaje ,,Iz naših bratskih občin" — Radio 

Maribor. 

Sodelovanje 8. m u b oratSKm oocm » k h m 
SRS ,,Bratstvo prijateljstvo — Maribor-Tezno 
'84" na ZMDA „Katlanovo '84" v SR Makedo-
niji. 

Obisk slušateljev Sindikalne šole ,,Josip Ga-
zi" občine Cakovec v Mariboru. 

Pohod ,,Po poteh revolucionarjev Dure Da-
koviča in Nikole Hečimoviča". 

Revija revolucionarnih pesmi bratskih občin 
SRH in SRS v Mariboru. 

Srečanje delavcev bratskih občin SRH in SRS 
v Mariboru. 

Srečanje ZRVS bratskih občin SRH in SRS v 
Mariboru. 

Srečanje mladine bratskih občin in ogled re-
gijskega tekmovanja mladih traktoristov v Ra-
čah. 

Kolonija slikarjev amaterjev občin Maribor-
Tezno in Varaždin v Mariboru. 

Razstava likovnih del članov sindikata ob-
čine Krapina v Mariboru. 

Gostovanje DKUD Podravka Koprivnica v 
Hočah ob otvoritvi kuhurnega doma. 

8. Shod slovenske ženske odbojke Rogoza 
'84 v sodelovanju odbojkaric VARTEKSA iz 
Varaždina. 

Tekmovanje v malem nogometu bratskih 
občin v Mariboru. 

Zaključek 23. Delavskih srečanj bratstva in 
prijateljstva — Maribor-Tezno '84, decembra 
1984 v Mariboru. 

MURSKA SOBOTA 
Posvetovanje občinskih štabov za civilno za-

ščito bratskih občin o nalogah civihie zaščite na 
področju zaklanjanja prebivalstva. 

ORMOŽ 
Radijske oddaje „Iz naših bratskih občin" 

— Radio Ormož. 
Posvetovanje občinskih štabov za civilno za-

ščito bratskih občin o nalogah civilne zaščite na 
področju varstva pred poplavami. 

Gostovanje Društva izvorne folklore Kopriv-
niški Ivanec iz občine Koprivnica v Obrežu. 

Srečanje Zveze rezervnih vojaških starešin 
bratskih občin v Ormožu. 

Pohod Po partizanskih poteh aktivistov v ob-
čini Ormož. 

PREGRADA 
Posvetovanje predsednikov odborov samo-

upravne delavske kontrole bratskih občin o 
zaščiti samoupravnih pravic delavcev in družbe-
ne lastnine v Pregradi. 

Posvetovanje predsednikov izvršnih svetov 
občinskih skupščin bratskih občin o sodelovanju 
na področjih gospodarstva. 

Gostovanje KUD Šmarje pri Jelšah in DKUD 
,,Vilko Jurec" Varaždin na turistični prireditvi 
,,Branje grozdja" v Pregradi. 

PTUJ 
Radijske oddaje „Iz naših bratskih občin" 

— Radio Ptuj. 
Srečanje slušateljev Sindikalne šole ,,Josip 

Gazi" občine Cakovec z delavci mesokombinata 
PERUTNINA Ptuj. 

Sodelovanje mladine bratskih občin na poho-
du ,,Po poteh revolucije v Mostje '84". 

Razstava tovarniških glasil in posvetovanje 
novinarjev bratskih občin o informiranju delav-
cev v organizacijah združenega dela, v Ptuju. 

Prvo delovno srečanje kovinarjev bratskih 
občin Varaždin in Ptuj, v Ptuju. 

Gostovanje folklorne skupine in tamburaške-
ga orkestra DKUD ,,Sloboda-Vis" Varaždin v 
Mostju. 

Gostovanje članov KUD ,,Zagorac" Rado-
boj iz občine Krapina ob Dnevu republike v Ptu-
ju. 

Delovno srečanje članov likovnih sekcij,,Po-
dravka '72" iz občine Koprivnica in PD ,,Alojz 
Arnuš" v krajevni skupnosti heroja Lacka Ro-
goznica. 

Srečanje aktivistov Zveze socialistične mla-
dine bratskih občin v Ptuju. 

Pionirska kolonija učencev osnovnih šol 
bratskih občin pod geslom: ,,Rastemo—delamo 
—ustvarjamo" na osnovni šoli Olge Meglič v 
Ptuju. 

Aktivnosti učencev in delavcev pobratenih 

osnovnih šol: Gustav Krklec Cestica iz občine 
Varaždin in Franc Osojnik, Ptuj; Ivan Murko-
vič, Vinica iz občine Varaždin in Martina Ko-
resa, Podlehnik ter 8. maj Varaždin in Toneta 
Žnidariča, Ptuj. 

Dnevi Zagorske kuhinje v Ptuju v organizaci-
ji gostinskih delavcev Varaždina in Emona — 
KK TOZD Gostinstvo ,,Haloški biser" Ptuj v 
hotelu Poetovio. 

Srečanje članov pobratenih društev invalidov 
občine Koprivnica in ,,Borec" Ptuj v Ptuju. 

7. Ženski rokometni turnir bratskih občin v 
počastitev 8. avgusta — praznika občine Ptuj in 
njegov prehodni pokal v organizaciji rokomet-
nega kluba ,,Drava" Ptuj. 

Skupna vaja pobratenih gasilskih društev 
Krapina in Ptuj v krajevni skupnosti Boris Ziherl 
v Ptuju. 

Posvetovanje predstavnikov občin Ivanec in 
Ptuj o sodelovanju, v Cirkulanah. 

SLOVENSKA BISTRICA 
Tekmovanje lovcev bratskih občin za pre-

hodni pokal Bratstva in enotnosti v Slovenski Bi-
strici. 

Srečanje mladine in borcev bratskih občin na 
partizanskem Pohorju. 

Tekmovanje bratskih občin v odbojki v Slo-
venski Bistrici. 

ŠMARJE PRI JELŠAH 
Radijske oddaje „Iz naših bratskih občin" 

— Radio Šmarje pri Jelšah. 
Gostovanje KUD ,,Zagorac" Radoboj iz ob-

čine Krapina na Boču. 
Revija pihalnih orkestrov bratskih občin v 

Rogaški Slatini. 
Sodelovanje mladine bratskih občin na poho-

du Po poteh Kozjanskega odreda. 
Srečanje članov ZRVS Hum ob Sotli iz ob-

čine Pregrada in Rogatca iz občine Šmarje pri 
Jelšah v Rogatcu. 

Sodelovanje mladine bratskih občin na poho-
du Po poteh XIV. Divizije v Sedlarjevem. 

Gostovanje folklorne skupine KUD Gradevi-
nar Cakovec v Kozjem. 

Sodelovanje mladine bratskih občin na mla-
dinski delovni akciji Kumrovec in Trebče '84. 

Tekmovanje bratskih občin v namiznem te-
nisu za pokal Atomskih toplic v Atomskih topli-
cah. 

Košarkaški turnir bratskih občin v Rogaški 
Slatini. 

Tradicionalno srečanje športnikov Desiniča 
iz občine Pregrada in Kozjeka iz občine Šmarje 
pri Jelšah. 

VARAŽDIN 
Radijske oddaje ,,Iz naših bratskih občin" 

— Radio Varaždin. 
Srečanje slušateljev Politične šole občine 

Ptuj z delavci tekstilnega kombinata VARTEKS 
v Varaždinu. 

Gostovanje Komornega moškega pevskega 
zbora Ptuj v Varaždinu. 

Dnevi slovenske kuhinje v Varaždinu v orga-
nizaciji gostinskega podjetja Varaždin in Emona 
— KK TOZD Gostinstvo „Haloški biser" Ptuj . 

10. Delavske športne igre delavcev delovnih 
organizacij Podravka Koprivnica, Koka Varaž-
din in Perutnina Ptuj v Varaždinu. 

3. Delovno tekmovanje gozdarjev bratskih 
občin v Varaždinu. 

Aktivnosti učencev in delavcev pobratenih 
osnovnih šol: Martin Kores Podlehnik in Ivan 
Murkovič Vinica pri Varaždinu, Franc Osojnik 
Ptuj in Gustav Krklec Cestica iz občine Varaždin 
ter Tone Znidarič Ptuj in 8. maj Varaždin. 

Sodelovanje mladine bratskih občin na poho-
du Po poteh 32. Divizije. 

Sodelovanje kegljaških ekip bratskih občin 
na Kegljaškem turnirju delovne organizacije 
Centropromet v Varaždinu. 

Program aktivnosti medrepubliškega sodelo-
vanja se uspešno izvaja skozi vse leto in tudi do-
polnjuje z vrsto aktivnosti organizacij, ki sode-
lujejo. Ocenjujemo, da bo program 23. Delav-
skih srečanj bratstva in prijateljstva Maribor-
Tezno '84 uspešno in v celoti izvršen, kar bo no-
va spodbuda za sodelovanje bratskih občin SRH 
in SRS v prihodnje. 

FB 

Razprave naj bodo odkrit razgovor 
Ciani aktiva komunistov delavcev — neposrednih 

proizvajalcev občine Ptuj so se v ponedeljek, 3. 
septembra v sejni dvorani na magistratu v Ptuju 
sestali na svojem tretjem rednem sestanku. Pod 
vodstvom sekretarja aktiva Janeza Zemljariča, so 
največ razprave, kar dobri dve uri, namenili predlogu 
sklepov 13. seje CK ZKJ o uresničevanju vodilne vlo-
ge ZKJ ter krepitvi njene idejne in akcijske enotnosti. 
Udeležba sicer ni bila posebno dobra, le 22 članov 
aktiva je prišlo na sestanek, zato pa je bila razprava 
toliko živahnejša, kritična in vsebinsko dobra. 

Janez Zemljarič je uvodoma poudaril naloge iz 
operativnega načrta občinskega komiteja ZKS, ki 
nakazujejo, kako obravnavati konkretne primere v 
lastnem okolju, kako jih kar najbolj učinkovito 
odpravljati in da je razprava začetek kontinuirane 
stalne naloge v ZK. Edi Kupčič, član OK ZKS pa je 
nakazal glavna vprašanja, ki jim je treba posvetiti 
posebno skrb v razpravi. Predvsem je treba ugotoviti, 
kako se člani ZK kot posamezniki vključujejo v delp, 
kako se OO ZKS kot celota vk^učuie v razreševanie 
problemov, kako se komunisti vključujejo v delo 
samoupravnih organov in delegacij, kako rešujejo 
gospodarske probleme in podobno, — skratka, kako 
smo kot komunisti učinkoviti pri konkretnem delu in 
razreševanju problemov. . . 

Za tem se je razvila živahna razprava, kateri je 
sodelovalo 12 članov, ki so se oglasili k bt jdi skup-
Po nad dvajsetkrat. Povzemamo nekaj .̂  lačilnih misli 

razprave: 
Pri oceni dela posameznikov je pomer^^na tudi 

Prisotnost člana na sestanku OO ZKS. kako naj član 

sicer uresničuje dogovore, če pri njih ni prisoten. K 
diferenciaciji članstva ZK moramo pristopiti vsi kar 
najbolj enotno. Pri tem je potrebna OO ZKS pomoč 
tudi višjih organov ZK. Niso redki primeri, da 
največji ,,zdraharji" uspejo pred tovariškim razsodi-
ščem. 

K diferenciaciji je treba pristopiti skozi konkretne 
zadolžitve člana ZK, saj se bo skozi opravljanje nalog 
lahko ocenilo, koliko je kdo pripravljen resnično 
delati v smislu sklepov ZKJ. Komunisti morajo bolj 
znati prisluhniti delavcu v svojem okolju, ker le tako 
bodo imeli vpliv pri njihovem usmerjanju in s tem 
krepili vpliv celotne ZK. Skozi samoupravni in 
delegatski sistem morajo komunisti uresničevati 
ustavno funkcijo TOZD. Boli se moramo zavedati, 
da nas iz sedanje gospodarske situacije lahko reši 
samo delo, zato ne moremo in ne smemo iskati dru-

;gih poti. 
Veliko kritičnih pripomb je bilo tudi na nagrajeva-

nje oz. delitev po delu, tu se režijci trdno oprijemajo 
obstoječe delitve in trdijo, da njihovega dela ni moč 
objektivno meriti. Dejstvo je, da administracija in 
drugi režijci vedno znajo poskrbeti zase, norme pa 
/Jiajo postavljati le fizičnemu delavcu. Pri nagrajeva-
nju še vedno vlada hierarhija. Delavec bo rad delal, 
če bo za H-̂ io ustrezno nagrajen, če bo zaslužil. Z 

• 'le- anjeni vrednosti točke ali osnove samo v od-
stotkih daje tistim z visokimi OD veliko več. Zln- ti 
slabo .0 plačani proizvodni delavci, režijcem pa se 
določa osnova na podlagi papirjev, . namišljene 
" • 'vornosti, ki je pa praktično m in podobno. 

Več iz razprave bomo objavili prihodnjič. FF 

Akcijski 
posveti 
končani 

v operativnem načrtu aktivnosti 
in razprav o predlogu sklepov 13. 
seje CK ZKJ je bilo predvidenih 
tudi devet akcijskih posvetov s 
sekretarji osnovnih organizacij 
ZKS po posameznih področjih 
dejavnosti. Posvete so vodile 
skupine članov občinskega komite-
ja ZKS, ki so zadolženi za posa-
mezne organizacije in področja. 

Na posvetih so se konkretno 
dogovorili o izvedbi operativnega 
načrta aktivnosti in organiziranju 
vsebine razprav o uresničevanju 
vodilne vloge ZKJ in krepitvi njene 
idejne in akcijske enotnosti. Vče-
raj, 5. septembra je bil izveden še 
zadnji od devetih akcijskih posve-
tov. Sedaj se v OO ZKS začenjajo 
razprave, ki bodo irajale ves mesec 
september in prvo polovico okto-
bra F 

Priprave na programsko-
volilno konferenco 

v sredo, 29. avgusta se je na redni seji sestalo predsedstvo Občinske 
konference ZSMS Ptuj. V razpravi sta sodelovala tudi Gorazd Zmavc, 
sekretar OK ZKS Ptuj in Janez Drevenšek, sekretar OK SZDL Ptuj. 
Glavna tema seje so bile priprave na programsko-volilno konferenco. 
Gradivo, to je predloge programov je OK razposlala osnovnim organiza-
cijam in mladinskim aktivom te dni. Predsedstvo vabi vse osnovne 
organizacije in MA, da na vsako mesto evidentirajo več članov, saj je 
kvaliteta zagotovo pogojena tudi z množičnostjo. Predlog Republiške 
konference ZSMS je namreč, da naj se uporablja odprta lista. Od 5. do 9. 
septembra bodo člani predsedstva organizirali posvete z osnovnimi 
organizacijami o programu in kadrovskih vprašanjih pred volitvami za 
novo vodstvo. 

Obravnavan je bil problem, ki bo nastal v kratkem, saj bpsta za 
nekaj časa odsotna tajnica in sekretar, predsednici Diani Bohak pa se 
izteka mandat. V času odsotnosti bo sekretarja Emila Mesariča pred-
vidoma nadomeščala Liliiana Ditrih kot vršilka dolžnosti sekretarja. 
Predlog mora overiti Se konferenca ZSMS Ptuj . 

Obravnavani so bili tudi sklepi kadrovske komisije o predlogih za 
štipendiste Titovega sklada. Največ predlogov je bilo iz Srednješolskega 
centra v Ptuju, zelo malo predlaganih pa je iz krajevmh skupnosti, 
čeprav so tam mnogokrat aktivnejši. Predlagana je bila samo ena 
delavka za študij ob delu. Med mladimi delavci bi se zagotovo našli uka 
željni mladinci, ki do sedaj niso imeli materialnih možnosti. Štipendija bi 
jim bila spodbuda za nadaljnje vsestransko delovanje. Ni bUo predlogov iz 
poarocja Kmetijstva, ki je v naši regiji prednostna panoga. Ah med 
bodočimi kmetijskimi strokovnjaki ni dobrih in aktivnih dijakov, 
študentov? 

V prvi polovici novembra bo v avli srednješolskega centra organizi-
rana javna razprava o dnevu mladosti. Predlog zanjo daje RK ZSMS. 
Pojavlja se problem z organizacijo in pripravami na sprejem štafete, ki 
mladinskim aktivistom vzame preveč dragocenega časa. 

OK je predlagala smernice za organiziranje neke vrste mladinske 
samopomoči. To bi bil neke vrste „privesek" kluba mladih v obliki 
komisije, kjer bi mladi strokovnjaki (pravniki, sociologi, ekonomisti, 
socialni delavci . . .) pomagali mladim znajti se v naši družbi. Pojavlja se 
vprašanje, ali ima smisel ustanavljati institucijo ali servis, ki bo pomagal 
znajti se v naši družbi. Bolje bi bilo mlade poučiti o zapletenosti našega 
sistema. Več se bo o tem razpravljalo po programsko-volilni konferenci. 

Ptujskim mladmcem torej dela ne manjka, za tiste, ki ste še 
počitniško zaspani pa še opozorilo, da je počitnic konec! 

MS 

Šolske klopi so spet 
polne 

v ponedeljek, 3. septembra so se spet na široko odprla šolska vrata 
za vseh enajst tisoč šolarjev, kolikor jih bo v šolskem letu 1984/85 
obiskovalo osnovne šole in srednješolski center v Ptuju. Med njimi je tudi 
okrog 1000 prvošolčkov, ki se tokrat prvič srečujejo z resnejšim šolskim 
delom, saj je brezskrbna igra zanje takorekoč končana. 

Prvi šolski dan je minil brez zapletov ali težav, sicer pa so se zanj v 
vseh šolskih kolektivih tudi po ptujskih ulicah in cestah; bolj polni so 
avtobusi, skratka vsepovsod se pozna, da so počitnice mimo. Zato velja 
tudi za voznike motornih vozil opozorilo — vozite previdno in 

upoštevajte cestno in prometno signalizacijo. Vsaka nepremišljena 
avantura se lahko kaj hitro konča z nesrečo. 

Vam šolarji — pa srečno in uspešno šolsko leto 1984/85. 
mš 

Začetek pouka z zamudo 
Letošnje poletje so k zgradbi obstoječe šole pri Veliki Nedelji začeli 

graditi prizidek. Zaradi nekaterih objektivnih težav se je gradnja nekoliko 
zavlekla, zato so tudi morali preložiti začetek pouka. Predvidevajo, da 
bodo lahko začeli z redmm pouKom ^ i / . sepiemoru. u a zaradi tega ne 
bo okrnjen učni program, bodo imeli pouk tudi ob sobotah in nekoliko 
bodo skrajšali zimske počitnice. 

V drugih osnovnih šolah na območju občine Ormož so začeli s 
poulcom redno v ponedeljek, 3. septembra. 

—u 

Utrditi vlogo in ugled ZK 
v četrtek, 30. avgusta ie obiskal Ptuj LOJZE BRISKI, član predsed-

stva CK ZK Slovenije. S člani predsedstva OK ZKS Ptuj in predstavniki 
ostalih družbenopolitičnih organizacij se je pogovarjal o pripravi 
na javno razpravo o sklepih 13. seje CK ZKJ. Ciani predsedstva OK ZKS 
so ga seznanili z operativnim načrtom aktivnosti, ki je že v izvajanju in z 
drugimi nalogami, ki jih v ptujski občini rešuje organizacija ZKS. 

Lojze Briški je poudaril, da je akcija dobro zastavljena, da pa jo je 
treba kar najdosledneie izpeljati. V ZK moramo doseči resničen prelom v 
delu, jo prenoviti in dati članstvu jasno idejno politično usmeritev. S tem 
bomo utrdili vlogo in ugled ZK, vendar moramo med člani dosledno 
izvesti idejno diferenciacijo. Med člani je dosti oportunizma, zlasti v 
nekaterih poslovodnih strukturah. S temi je treba razpravljati sicer 
odločno, vendar politično strpno. Kadrovske spremembe morajo biti 
stalni sopotnik našega dela. Predvsem je odvisno od vodstva, če to ni 
aktivno, se to odraža tudi med članstvom. Idejnopolitično usposabljanje 
mora biti predvsem v usposabljanju za konkretno delo. To je le nekaj 
misli, ki jih je v razgovoru povedal Lojze Briški. 

Razgovor so sklenili s skupno ugotovitvijo, da čez noč stvari in 
navad ne bo moč spremeniti. Potrebno bo dolgotrajno, odločno in 
zavzeto delo, potrebne bodo tudi organizacijske osvežitve, zlasti glede 
dela komunistov v krajevnih skupnostih, potrebno bo storili Še mar-
sikaj . . . Javna razprava o predlogu sklepov o uresničevanju vodilne 
vloge ZKJ ter krepitvi njene idejne in akcijske enotnosti je šele začetek 
vztrajnega in zahtevnega dela. 

FF 

Šolani so spet napolnili ptujske ulice. Foto: M. Ozmec 
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Po asfaltu tudi v 
oddaljene zaselke 

Urejenost komunalnih objektov, predvsem cest, elektrike, vodovoda 
in telefonskega omrežja, predstavlja za prebivalce določenega območja 
zelo pomembno osnovo pri odločanju, ali ostati v domačem kraju ali pa 
si poiskat; rešitev z izselitvijo v industrijsko urejenejše središče, s tem pa 
tudi novo življenjsko okolje. 

S takšno ugotovitvijo se prebivalci manj razvite krajevne skupnosti 
Makole v občini Slovenska Bistrica srečujejo skozi vsa leta nazaj. 
Izseljevanje iz te krajevne skupnosti je bilo v preteklih desetletjih kar 
množično, saj mladi v svojem rojstnem okolju niso našli ekonomske 
osnove za normalno življenje. V Makolah in njeni širši okolici ni bilo 
industrijskega objekta, kjer bi mladi našli svojo socialno varnost in 
zagotovilo, da bi ostali v rojstnem kraju. 

Tako v občini kot v krajevni skupnosti Makole so se zavedali, da bo 
v najkrajšem času nujno storiti korak v smeri izboljšanja življenjskih 
razmer prebivalcev krajevne skupnosti in tako prepričati mlade, da je 
mogoče tudi doma ustvariti možnosti normalnejših razmer. Prvi korak v 
tej smeri je bila zgraditev obrata Iskra releji v Makolah, ki je že prerasel v 
TOZD z blizu 300 zaposlenimi. Ob tem je Se pomembnejše, da so z 
gradnjo prvega industrijskega objekta v KS Makole uspeli zaposliti velilft 
število žensk. 

Vzporedno s skrbjo za industrializacijo KS Makole so si prizadevali 
zagotoviti tudi infrastruktume objekte, saj brez njih prav tako ni bilo 
mogoče pričakovati razvoja naselij in zaselkov. Se pred desetimi leti je 
bilo mogoče v teh predelih najti domačije brez elektrike in zdrave pitne 
vode. Ob tem pa so jih pestile Se neurejene ceste in brez telefonov, kar 
ostaja še danes precej pereč problem. 

Skromnost in delavnost so že vsa leta odlikovala haloSkega kmeta, 
žal ni bilo nikoli dovolj finančnih sredstev, da bi za svoj razvoj tako 
domačije kot tudi širšega življenjskega prostora lahko storili kaj več kot 
ohranjali minimalni življenjski standard. S prihodom industrije je bil 

dosežen pomemben vzrok za razvoj Makol s širšim okoljem. Danes že z 
zadovoljstvom ugotavljajo, da v krajevni skupnosti skoraj ni domačije 
brez elektrike in da je vodovodno omrežje vključilo v svoj sistem že veliko 
naselij in zaselkov, le malo je še takšnih, ki čakajo na priključitev na 
vodovodno omrežje. 

Pomembno vlogo pri zagotavljanju hitrejšega razvoja krajev v KS 
Makole ima prav gotovo urejenost cestnega omrežja. Prav na tem 
področju je bilo v zadnjih nekaj letih veliko storjenega in ni več daleč čas, 
ko se bodo v KS Makole lahko pohvalili, da imajo večino pomembnejših 
cest že asfaltiranih. To so dokazali tudi na nedavni svečanosti v kraju Stari 
grad, kjer so predali svojemu namenu 1300 metrov nove asfahirane ceste, 
ki povezuje ta kraj 2 Makolami. Skupno s cestnim odsekom 
Jelovec—Stari grad so predali svojemu namenu Se asfaltirane odseke cest 
Jelovec—Sega v dolžini 600 metrov, medtem ko ostaja dokončanje 
asfaltiranja cest Se na odsekih Stranske Makole—Makole in 
Makole—Brvena, kar pa bodo po predvidevanjih dokončali že v 
prihodnjem letu. 

Uspehi, kakršne dosegajo prebivalci KS Makole tako na urejanju in 
asfaltiranju cest, izgradnji vodovodnega omrežja kot tudi v urejanju PTT 
omrežja, so prav gotovo vredni vse pohvale, posebno ob spoznanju, da so 
tukaj kraji še vedno gospodarsko zelo skromni, zato bi bilo potrebno tudi 
v bodoče velik del stroškov reševati predvsem s prostovoljnim delom in 
lastnimi sredstvi. Tako tudi ni nič posebnega, ko je potrebno za 
pridobitev asfaltne ceste, vodovoda ali elektrike opraviti po dva in več 
tisoč prostovoljnih ur ob majhnem številu krajanov. 

Besedilo in posnetek: Viktor Horvat 

Predsednik KS Makole Alojz Gorčenko je na nedavni svečanosti v Starem 
gradu prereza! vrvico ob predaji 1300 metrov dolgega cestnega odseka 
Stari grad—Jelovec. 

Novo asfaltirano cesto so prvi prevozili mladi iz Makol, za njimi pa še 
lastniki motornih vozil. 

Folklorni dan v Markovcih 
v nedeljo, 9. septembra bo v Markovcih, v središču Korantove 

dežele, folklorna prireditev pod naslovom FOLKLORNI DAN. Namreč v 
vaseh okolice Markovec se niso ohranili samo bogati pustni običaji, 
temveč tudi veliko plesov, ljudskih pesmi in drugih navad naših pred-
nikov. Vse to bodo člani folklorne sekcije prikazali skupaj s sodelujočimi 
gosti. 

V sporedu, ki se bo začel ob 14. uri pri zadružnem domu, bodo 
nastopali plesalci iz Lancove vasi, Dolena in SVOBODE iz Ptuja. Ljudske 
pesmi bodo zapeli pevci iz Podlehnika, Markovec, Stojnc, Zabovec in 
drugih vasi. Sodelovali bodo tudi tamburaši iz Gorišnice in okoliških vasi. 
Posebnost prireditve pa bo nastop harmonikarjev iz Črne na Koroškem. 
Prireditev bodo popestrile še telovadbe TVD Partizana s simboličnimi 
vajami, ter modernimi ritmičnimi p'esi. 

Na koncu pa se bodo vsi nastopajoči skupaj zavrteli z gledalci, za kar 
t)o poskrbel ansambel Mavrica iz Ptuja. 

OP Folklorna skupina „Anton Štrafela" na enem od svojih nastopov. 

Skrite rezerve - kmetijske proizvodnje 
Pred leti, ko se še ni polagalo velike 

pozornosti čebelarski proizvodnji, ko ni bilo 
takšnega ekonomskega razmerja pri proizvodnji 
hrane in dokler se ni pojavil nevarni zajedalec, 
sovražnik Varroa jacobsoni, ki je v nekaj letih 
zdesetkovala čebelarstvo v SR Srbiji, 
povzemamo po izjavi dr. Jovana Kulinčeviča, 
kjer pravi, ko se mi pogovarjamo o 
organiziranosti oz. neorganiziranosti čebelarske 
proizvodnje, čebelje družine propadajo. 

Okoli 70.000 čebeljih družin v Srbiji, brez 
pokrajin, letos spomladi ni odšlo na pašo. 
Postavlja se vprašanje, kako preprečiti bolezen? 
Preko tržišča je v preteklih štirih letih prepara-
diralo veliko raznih zdravil, tudi takih, ki niso 
bila registrirana in ki naj bi odstranila oz. uničila 
varroo. 

Proizvajalci in trgovci so zaslužili, a čebelarji 
so živeli v upranju, da bodo rešili svoje ljubljen-
ke čebele. Popolnoma učinkovitega zdravila še 
ni iznajdenega. Edina rešitev obstoji v tem, čim 
prej poklicati na pomoč-genetiko, znanost o 
dednih lastnostih tj. proizvesti čebelo, odporno 
proti varroi. 

Čebelarski kombinat Beograd se pospešeno 
trudi in dela na tem. Do sedaj mu je uspelo s 
križanjem dobiti šest linij čebel, a zaželjene 
odpornosti niso dosegli, je dejal dr. Jovan 
Kulinčevič. 

Zato pa obstoja projekt, katerega naj bi 

financiralo ameriško kmetijsko ministerstvo s 
50 % udeležbo, a potrebno je dobiti drugo 
polovico sredstev. Rešitve so vsekakor možne, če 
se prizadevno poiščejo, kot je dejal Dušan Ckre-
bič. Petdeset odstotkov sredstev za planirani 
projekt se mora priskrbeti. Možnosti pa ležijo v 
sredstvih iz davka na dohodek, katera se izločijo 
za kmetijstvo in kjer je čebelarstvo enakopravno 
uvrščeno v to gospodarsko panogo. 

Potencionalne možnosti izkoriščenja čebel so 
ogromne, a kot dopolnilni agrotehnični ukrep 
zelo poceni. Stroški okoli tega se skoro lahko 
opustijo, a istočasno dosežejo zadovoljivi finan-
čni učinki. Torej, kmetijstvo je najbolj potrebno 
hitrega razvoja čebelarstva. Ko se vse to ve, si 
postavljamo resno vprašanje, kako se lahko tako 
ravnodušno, brezbrižno gleda na tako velika vla-
ganja ogromnih sredstev in tako dragi material iz 
domače proizvodnje in iz uvoza za pridelovanje 
hrane, a da se čebele v ta namen organizirano, 
praktično ne koristijo, ali pa se koristijo zelo 
malo. 

Takšen položaj najbolj škoduje proizvajalcem 
hrane, pa bi oni mo ali biti najbolj zainteresirani 
za čim hitrejši razvoj čebelarstva. Prav tako pa 
tudi za njegovo posodobitev, še posebno pri 
organiziranju koriščenja čebel za opraševanje 
kulturnih rastlin. 

Na osnovi literature Krilati farmacevti N. P. 
Jojriš pripoveduje, da brez sodelovRnja čebel pri 

opraševanju dateljnjev je bil dosežen pridelek 
samo 30 kg/ha, a ko so se koristile na za opraše-
vanje čebele, je bil pridelek dateljnjev 2000 
kg/ha. Z dresiranjem čebel pri proizvodnji 
grozdja se je pridelek grozdja poveč^ od 650 kg 
na 7200 kg grozdja. S koriščenjem čebel pri pri-
delovanju bombaža, se je število tulcev povečalo 
za 65,50 a pri pridelovanju zelenjave se je 
povečal pridelek za 40 

Po Kaligenu je dokazano, da je s pomočjo če-
bel, z opraSevanjem možno pridelati trikrat več 
semena rdeče detelje z boljšim odstotkom kalji-
vosti. V pridelovanju sončnic pa je možno za 300 
% pridelati več sončnic in večji odstotek maščob 
v zrnju. Pri pridelovanju oljne repice se z 
opraSevanjem čebel poveča pridelek za 40 
prav tako % maščobe in kaljivosti semena. 

Iz teh nekaj podatkov je ugotoviti, da res 
obstojajo v kmetijstvu skrite rezerve, ki jih mo-
ramo s sodobno agrotehniko, pravilnimi dozami 
oz. zadostnimi količinami umetnih gnojil ter z 
opraSevanjem čebel doseči. Rastline 
preskrbljene, obogatene z rudninskimi snovmi, 
so sposobne prehraniti zasnovani plod, v 
obratnem primeru pa odvreči. Torej če tudi bi 
bila rastlina opraSena, bi se zaradi pomanjkanja 
hranilnih snovi osula in ne bi bil dosežen 
zaželjeni cilj. 

S. R. 

O INFORMIRANJU MLADIH 
Kljub stalnim naporom in nekaterim neravno 

maloštevilnim uspehom na področ ju 
informativne in propagandne dejavnosti, žal 
lahko znova ugotavljamo, da znotraj ZSMS 
nikakor ne smemo govoriti o celovito izgrajenem 
sistemu informiranja in propagande. Najbrž pa 
bi bilo takorekoč utopično, če bi v tem trenutku 
poskušali terminsko opredeliti uresničitev v kon-
gresnih dokumentih zapisanih smernic, saj do-
bro vemo, da se morata ti področji nenehno 
razvijati in prilagajati ostalim nepredvidenim, 
toda aktualnim in včasih tudi akutnim potrebam 
in zahtevam in nenazadnje tudi evoluciji 
tehničnih sredstev, ki nosijo s seboj vrsto 
sprememb. Sistem informiranja in propagande 
bi potemtakem moral nenehno preraščati 
samega sebe, ne pa sprejete oblike in metode 
dela zacementirati ali pa celo capljati za 
razvojem, kar je v marsičem prisotno prav 
znotraj mladinske organizacije. Kje so vzroki za 
zaostajanje, za stagniranje, za nazadovanje? 

Nedvomno je temu krivo nenehno pomanjkanje 
finančnih sredstev. Pomanjkanje kadrov znotraj 
mladinskih medijev, mačehovski donos širše 
družbene skupnosti in mladinskih glasil do 
samostojnega delovanja mladincev znotraj 
večjih medijev ter včasih tudi pomanjkanje 
samoiniciativnosti in izvirne kreativnosti mladih, 
ki po liniji najmanjšega odpora preprosto 
prevzamejo že preizkušene medijske pristope, ne 
da bi poskušali iskati nove izrazne poti. 

Čeprav so ,.poskusno uvodne" besede 
takorekoč črne, je dejansko stanje le nekoliko 
bolj rožnato: z gotovostjo lahko trdimo, da so 
znotraj mladinske organizacije, vsaj v večini 
osnovnih organizacij občinskih konferenc itd., 
presegli mišljenje, češ, da dobro informirati ne 
pomeni več, čimvečje število informativnih bilte-
nov oziroma glasil, in morebiti skrbno 
pripravljenih gradiv za javno razpravo, pri ka-
terih je kvaliteta očitno močno utrpela na račun 
kvantitete, bilteni in gradiva pa so ostajali 
neprelistani. Skratka niso naleteh na ustrezen 
odziv. Neodmevnost in podcen jevan je 
mladinskih glasil, še zlasti pa internih 
informativnih biltenov, je po svoje pripomoglo k 
večjemu vključevanju mladih v ostala sredstva 
javnega obveščanja, recimo kot novinarjev 
dopisnikov, ki so si že v veliki meri izborili 

posebne rubrike oz. oddaje in ki poskušajo kljub 
naraščajočim formalnim in neformalnim 
pritiskom voditi samostojnejšo uredniško 
politiko. Zmanjševanje števila nekvalitetnih 
glasil pa je sprožilo tudi nekakšno , ,naravno" 
selekcijo med mladinskimi glasili. 

Začetek leta 1983 je bil v znamenju dveh 
zaplemb študentskega lista Tribuna (poznajo ga 
predvsem študentje), kar je nekaj časa povsem 
pogojevalo delo Centra za informiranje, 
raziskovanje in založništvo, ki deluje pri RK 
ZSMS. Na takratni prvi seji se je odločno uprlo 
formalnim in neformalnim pritiskom, ki so jih 
bila deležna uredništva mladinskih glasil in se 
zavzeli, da se boj različnih mnenj bije v 
izdajateljskih svetih, ki naj bodo edino mesto 
usklajevanja. Izdajateljski sveti kot družbeni 
organ upravljanja, naj bi torej tudi v praksi 
končno pričeli igrati svojo na papirju dobro 
opredeljeno vlogo, pa čeprav bi se morda v 
začetni fazi le-ta omejevala zgolj na vlogo 
nekakšnega mediatorja oziroma katalizatorja 
formalnih in neformalnih naraščajočih zunanjih 
pritiskov, ki so se stopnjevali vse do junija v 
letošnjem letu (do začasne prepovedi razširjenja 
našega osrednjega informativnega glasila, ted-
nika Mladina) 

In če se ponovno vrnemo v leto 1983, naj 
povem, da je pomladi tega leta šlo v javno 
razpravo tudi prvo delovno gradivo — osnutek 
Zakona o javnem obveščanju, o katerem je bila 
organizirana sekcijska razprava na marčevskem 
CIRZ-u in Marksističnega centra in Komisije za 
idejnopolitično izobraževanje. Razprava o 
delovnem gradivu Zakona se je kmalu prenesla 
na praktično raven, predvsem na zaplembo 
Tribune in na omejevanje svobode obveščanja. 

Na tem seminarju se je poskušalo približati 
mladim tudi problematiko politične propagande 
in sicer s predavanjem, ki je bilo pripravljeno 
na privlačen — vizuelno nov način, ki pa ga 
nismo znali prenesti v prakso, (plakati MDA, 
ovitki in podobno). Kasneje se center — govo-
rim o delu republiškega centra, ki je seveda 
tesno povezan z vsemi občinskimi konferen-
cami, osnovnimi organizacijami, ki ima pregled 
nad vsemi mladinskimi glasili in se v razpravo o 
delovnem gradivu Zakona o javnem obveščanju 
ni vključeval — predvsem zaradi kadrovskih 

sprememb. Vendar pa je letos spomladi, po 
premostitvi zgoraj navedenih težav, sestavil 
delovno skupino, ki je dala vrsto pripomb k 
osnutku Zakona o javnem obveSčanju. 

V pripombah na osnutek poskuša CIRZ 
dosledno uresničevati smernice 11. kongresa 
ZSMS in kasnejše sklepe CIRZ-a (o zaplembah 
in pritiskih na mladinske medije, predvsem 
tako, da hoče dosledno uveljaviti vlogo in 
kompetence časopisnih svetov in organov 
upravljanja sredstev javnega obveščanja). Sveti 
naj bi postali mesto preverjanja uredniške 
politike, uveljavljanja dejanskega širšega 
družbenega vpliva. Z delovanjem teh svetov in z 
večanjem njihove vloge, se lahko omogoči tudi 
delovanje formalnih in neformalnih pritiskov. 

Vsekakor si želimo, da bi v vsa 
sredstva javnega obveščanja prihajale 
čimbolj celovite in resnične informacije o 
delovanju mladinske organizaci je . 
Postopoma bi se morala izoblikovati 
mladinska novinarska dopisniška mreža tako v 
Ptuju kot tudi v celotni Sloveniji. Povezati bi 
se morali z uredništvom mladinskih glasil iz 
vseh republik kot tudi pokrajin. Prav s tem 
namenom je bil letos v juniju organiziran v 
Kopru seminar. 

Po 11. kongresu ZSMS je Center za obve-
ščanje in propagando pri RK ZSMS dobil novo 
ime: Center za informiranje, raziskovanje in 
založništvo, kar naj bi pomenilo tudi razširitev 
njegovega vsebinskega delovanja. Predvsem naj 
bi se v bodoče, pomeni tudi sedaj, ukvarjal z 
raziskovabio dejavnostjo, ki se je pričela 
razvijati že pred samim kongresom. 

In na kaj vse namigujejo zgornje vrstice? 
V mladmskih organizacijah mora biti in-

formiranje bolj smoterno, bolj pestro, posluže-
vati se moramo resnično informiranju in obve-
Sčanju o dogodkih množic, o mladinskih 
dogajanjih. Vam bo uspelo? Tisti, ki želijo 
delati v informativnih komisijah naj se oglasijo 
v svojih organizacijah ZSMS, ali pa na OK 
ZSMS pri Centru za informiranje. S skupnimi 
močmi bomo javnost bolje obveščali o mladin-
skem delu, računati pa je včasih potrebno tudi 
na spodrsljaje. 

J. Hvaleč 

KS HEROJA LACKA ROGOZNICA 

Priznanje in hvala MDB ZMDA 
^Slovenske gorice" Skupščina Jcrajevne skupnosti 

heroja Lacka Rogoznica je 10. 
avgusta 1984 sprejela sklep, da v 
znak priznanja in zahvale za 
dosežene posebne in izredne uspehe 
pri gradnji vodovoda ter za pristne 
tovariške odnose, ki so jih briga-
dirke in brigadirji razvijali s kra-
jani, podeli Plaketo krajevne 
skupnosti mladinskim delovnim 

brigadam ZMDA ,.Slovenske 
gorice", ki so v obdobju od 1977 
do 1984 sodelovale pri gradnji 
vodovoda na območju naše 
krajevne skupnosti. 

Leta 1977 so brigadirke in briga-
dirji MDA ,,Slovenske gorice '77'* 
zasadili prve lopate pri gradnji 
vodovoda v Podvincih . V 
naslednjih letih so dobile zdravo 
pitno vodo Se vasi Pacinje in Spod-
nji Velovlak. V letu 1979 se je 
pričela gradnja vodovoda v Ki-
carju, ki je terensko najbolj razgi-
ban, saj leži na obronkih Sloven-
skih goric. Samo v Kicarju je bilo 
potrebno izkopati in zasuti 15 km 
dolg kanal za položitev vodovodnih 
cevi. 

Gradnja vodovoda je bila 
etapna. Posamezna gospodinjstva 
so dobila vodo že lansko leto, v tem 
letu pa smo z izgradnjo vodovoda v 
Kicarju zaključili. Največ dela je 
bilo opravljenega prav v zadnjem 
letu. 

Vsi brigadirji in brigadirke, ki 
so delali na trasi v Kicarju, 
Pacinju, Spodnjem Velovlaku in v 
ostalih naših vaseh, so navezali s 
krajani pristne in tople medčlove-
ške osnose. Krajani so jih tudi lepo 

sprejeli in jim po svojih močeh, 
pomagali. Za prijetnejše in pristno 
vzdušje so poskrbeli tudi brigadirji 
veterani — člani Kluba brigadirjev 
..Franc Belšak-Tone" Ptuj. ki so 
opravili več udarniških dni. 

Ob zaključku akcije ..Pitno vodo 
v vsako našo vas" v krajevni skup-
noti heroji Lacka Rogoznica z za-
dovoljstvom ugotavljamo, da so 
mladinske delovne brigade, ki so se 
zvrstile v letih 1977—1984 v naših 
vaseh, nadaljevale tradicijo in 
izročilo mladinskih delovnih brigad 
iz NOB in povojne graditve 
socializma. Bile so in so Se naprej 
kraj za seznanjanje in zbliževanje 
mladine vseh naših narodov in 
narodnosti, kraj pridobivanja 
znanja, fizične in delovne kulture. 

Mladinske delovne akcije niso le 
delovni uspehi, temveč so tudi 
velika šola tovarištva in prijatelj-
stva. 

Hvala vsem, ki so krajanom 
krajevne skupnosti heroja Lacka 
Rogoznica s svojim delom 
prispevali k izgradnji vodovoda! 

Ivan SUMANDL 



TEDNIK ~ september 1984 IZ NAŠIH KRAJEV - 5 

S kmečkega praznika 
na Destrniku 

četrti kmečki praznik, ki ga je v nedeljo 26. avgusta na Destrniku pri-
pravilo tamkajšnje Turistično društvo, je sicer že za nami; toda po pestrosti 
in raznolikosti sporeda, ki sloni predvsem na prikazovanju nekdanjih kme-
čkih del, opravil in obrti, pa bržčas še dolgo ne bo pozabljen. 

Dobre pol ure pred začetkom glavnega dogajanja, je igrala destrniška god-
ba na pihala in tako med številnimi obiskovalci še pred začetkom sporeda 
ustvarila prijetno domače vzdušje. Posebno pozornost so godbeniki 
vzbujali s svojimi nenavadnimi pokrivali (nekoč pastirskimi), ki so jih na-
redili iz svežega listja in speli z zobotrebci. 

lerilje in predice, so kot prve med nastopajočimi, prikazale pridobivanje 
lanene niti iz katere so še pred petdesetimi, šestdesetimi leti izdelovali tako-
imenovano domače, ali „hodno" platno. To, da so bile teritje ves čas 
lačne, „hudo" žejne, zvite in sploh „hudičove babe", ki s sajami namažejo 
vsakega mimoidočega pa je samo po sebi razumljivo! 

Moški del družine Rojko iz Jiršovec je prikazal, kako je moč iz tanke nitke! 
vplesti špago, iz špage pa . . . 

• • . debelo vože. 

V nasprotnem kotu prireditvenega 
prostora pa so nekdanji lesarji ta-
kole poganjali ročno žago in iz hlo-
da — tokrat lipovega, da „bolj vre-
že" — rezali debele deske, ali 
,,fosne", po domače. 

Umetnost klepanja kose tudi danes — v času kmetijske mehanizac^e — 
terja veliko znanja, občutka in prakse. To opravilo sta prikazala Franc Ma-
rinič in Otmar Gregorec. 

Pletenje košev in cekarjev, nek-
danje običajno zimsko opravilo, je 
danes domala že pozabljeno. Toda 
Franc Kovačec z Ločkega vrha je s 
pletenjem ,,sejakerja" dokazal, da 
je še vedno vešč tega dela. 

Tudi „drakšlanje" peste za kmečki 
voz — posebna spretnost nekdanjih 
kolarjev, je danes docela pozablje-
no . Na Desterniku je nek(^ to delo 
opravljal kolar Franc Stanič ob po-
moči svoje žene Marije. 

Ob koncu vsebinsko zelo bogatega sporeda, se je osem žena in eno dekle, 
pomerilo še v ročni molži. Le pet minut je bilo na voljo, a dovoU, da so v 
tem kratkem času namolzle: Lizika Mušič 6,4 1, Neža Flajšman 4,3 1 in 
Teklca Lenart 3,51 mleka. 

Takole se je po molži postavila pred fotografski objektiv tekmovalna sku-
pina, ki so jo sestavljale: Lizika Mušič, Neža Flajšman, Teklca Lenart, He-
lena Horvat, Frančiška Brumen, Mar^a Hameršak, Marija Muršec, Geno-
vefa Murko in Elizabeta Horvat. 

Mlajši del občinstva je imel tokrat 
izjemno priložnost občudovati že 
zdavnaj pozabljene žrmlje. Pri 
kmečki hiši so nekoč z njihovo po-
močjo mleli vse, kar se je mleti da-
lo. Roza Markež je prikazala ,,šro-
tanje" koruze za ,,pujčeke". 

Ves čas zanimivega sporeda je kro-
žil med obiskovalci in ponujal na-
prodaj domača ,,pišeta". A jih še 
za ,,boglonaj" nihče ni maral. Kaj 
bi vendar z domačimi, saj je „indu-
strijskih" dovolj, ki so že očiščeni 
in še lepo zaviti! Foto: I. C. 

Vinogradniške informacije 
Vinogradnikom podravskega in posav-

skega vinorodnega rajona sporočamo, da 
bil sedaj čas za škropljenje proti 

grozdni gnilobi (Botrytis), kajti zadnje 
^oplo in suho vreme je povzročilo mehča-
'̂ je jagod. Priporočamo tudi, da opravite 
^sla, ki bodo pripomogla k večji zračnosti 
'Notranjosti trsov zlasti vršičkanje, odstra-
'Njevanje zalistnikov in tudi treanie listja 

ob grozdju. 
Za škropljenje priporočamo Pinulin, 

Ronilan, Sumilex ali Rovral. Priporočljivo 
bi bilo škropivu dodajati še kombinacije 
organskega fungicida in bakra (npr. 
bakreni antracol ir podobne) ali pa samo 
bakrove priprave (Kupropin, Cuprablau, 
vendar ne bordojske brozge) proti oidiju 
pa izključno močljivo žveplo (Cosan). 

Sistemične fungicide proti oidiju (Gayle-
ton. Tik, Rubigan) bi priporočali le tam, 
kjer se je oidij že pojavil. Menimo, da je 
glede na zapoznelo dozorevanje grozdja 
pomembno obdržati listje čim dalje zdra-
vo. 

Strokovna služba za varstvo 
rastlin pri Kmetijskem 

zavodu Maribor 

Zunaj občine bolj 
znani kot doma 

Gasilsko društvo Turnišče — Ptuj je med najmlajšimi, če ne celo 
najmlajše GD v občini. Ustanovljeno je bilo pred štirimi leti, zato ni 
čudno, da se še vedno ubadajo z mnogimi težavami. Temu pa nenehno 
kljubujejo z raznimi akcijami. Eno pomembnih so izpeljali v nedeljo, 2. 
septembra, ko so organizirali gasilsko tekmovanje. 

Dokaj dobra organizacija je potrdila prizadevnost članstva, kar je 
potrdil podpredsednik občinske gasilske zveze Ptuj Ivan Vojsk, ki je kot 
predstavnik OGZ Ptuj bil tudi vodja sodnikov. K uspešnosti je 
pripomogla tudi udeležba, saj so tekmovale moške in ženske desetine iz 
treh občin. Organizatorje je motilo le to, da je bilo iz občin Slovenska 
Bistrica in Maribor več desetin kot iz domače občine. Sprašujejo se, če je 
to obljubljeno sodelovanje in pomoč najmlajšemu društvu v občini. 

Po trodehiem napadu so se tekmovalci pomerili še s štafetnim tekom 
9 X 50 metrov in v skupni uvrstitvi zmagali gasilci Videža (prva desetina) 
pred drugo desetino istega društva. 3. mesto so osvojili gasilci Zgornje 
Polskave. Pri dekletih so bile najuspešnejše gasilke iz Zagojič pred 
desetinama z Videža in Podvinc. 

K uspešnemu poteku tekmovanja je pripomogla tudi izredno vreme, 
ki je privabilo k podelitvi priznanj in na zabavo v večernem času množico 
krajanov in drugih gostov. Ker so podelili prvakom poleg pokalov 
najboljšim še prehodne pokale, pričakujejo, da bo prihodnje leto za te 
,,v boju" še ostrejša konkurenca. 

Besedilo in posnetki: L. C. 

Tekmovalci GD Videž pri Slov. Bistrici so bUi prvi in dvakrat drugi 

Desetarka ženske mladinske ekipe iz Zagojičev prevzema prehodni pokal 

Za zanesljive zadetke 
Minulo nedeljo je lovska družina Ptuj, ki jo vodi starešina Franc 

Tomanič, organizirala pri lovskem domu na Turniščah tekmovanje na 
glinaste golobe. Tekmovanje je pomembno, ne le za preizkus ,,moči" 
posameznih družin, marveč za preverjanje točnosti zadetkov, da ne bi 
bilo zastreljene divjadi nenehno urjenje v uporabi orožja pa je pomembno 
tudi za usposobljenost v obrambnih pripravah. 

Tradicionalnega tekmovanja se je udeležilo 10 ekip, v posamezni 
konkurenci pa 44 lovcev. Organizatorji krepijo geslo ,,važno je 
sodelovati, ne zmagati" zato ni nastopala prva ekipa lovske družine Ptuj, 
ki velja za najboljšo, marveč druga postava domače družine. 

Ekipno so bili najuspešnejši lovci LD Velika Nedelja, drugi so bili 
Kidričevci in tretji lovci LD Jože Lacko Ptuj . Posamezno je bil najboljši 
Mirko Korošec, za njim pa Koloman, Pojbič in Drago Verdenik ter ostali. 

V konkurenci za nagrado Ptuja je dosegel prvo mesto Franc Cvetko, 
drugo Milan Cvetko in tretje Janko Rožmarin. 

Na tekmovanju pa so izročili še spominsko darilo Francu Rakuši, ki 
je pred kratkim dopolnil 70 let starosti in je med lovci še vedno aktiven. 

Treba je še reči, da je vsem tekmujočim bilo pomembnejše srečanje, 
kot uspešnost. In tako je tudi prav. 

Besedilo in posnetek: L. C. 

V imenu zmagovalne ekipe LD Velika Nedelja je pokal prevzel Stanko 
Čurin 
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Dober dan — teta jesen. Ce glih je Se urodno poletje pa nas zjutraj no 
po večerih že tak po malen po koži mrzla koza liže. To je znak, ke si 
moremo premog, drva, kurilno olje no druge enrgetske vire za zimsko 
segrevanje pripraviti. Gdo sma mija z mojo Miciko še boj mloda bila, si 
pozimi sploh nesmo dosti kurila. Vroča lubezen naju je tak grela, ke sma 
celo bosa spala pa naju neje zeblo. Na štora leta pa to drgačik pride. Tista 
ta najbolj poceni lubezenska ogrevalna energija se zgubi, te pa moreš v 
peč kuriti. Vete, jaz si včosik v svoji nori glovi mislin kak bi na sveti lepo 
bilo, če bi se lahko z lubeznijo segrevali no ne bi med ludmi no narodi 
nibenega sovroštva bilo. 

Če še vsi ne vete, van moren povedati, ke so jutri, v petek, na Ptuj i 
začne tisti festival domoče zabavne glasbe. Že petnajst let zaporedoma 
nam igrojo no pojejo muzikanti polke no valčke, saj vete tiste no tokšne, 
ki nam včosik segrejejo srce no dušo, na nogah pa nas zasrbijo podplati. 
Jaz sen že od negi negda tak nareti, ke rad plešen pa magari bi keri samo 
plot po takti trosa. Samo, da je v živleji tak, ke moremo tak plesati, kak 
nam drugi igrojo. Zodnji dve leti je pač tak, ke moremo tak plesati, kak 
nam naše gospe CENE igrojo. Tote pa majo resen hitri no poskočni 
ritem tak, ke jin skoro nemreš v štrit stopiti. Jaz jih z mojo kmečko 
penzijo lehko še samo gledan kak v luft skočejo. 

Pjebi, na našen Suhen b regije tokšna suša, ke se nan je že skoro vse 
doj posušilo. Pri enih hišah niti več vode za piti nemajo. Gasilci jo vozijo 
s cisternami. Se dobro, da sma mija z Mico na vodovod priklučena, pa 
tudi v vinski kleti je še mokra pipa. Je pa vrag, če pri hiši nega vode. 

Lepo vas pozdrovlan. Srečno no dobro se mejte. 
Vaš Lujzek 

SPOZNAVAMO LEPOTE 
KOROŠKE 

Krajevna skupnost ,.Boris Ziherl" pod vodstvom prizadevnega 
organizatorja izletov Rudija Kogirja spet pripravlja izlet tako za svoje 
krajane kot za ostale občane. Izlet bo v soboto, 22. septembra pod geslom 
..SPOZNAVAJMO LEPOTE KOROSKE". Pot je načrtovana od Ptuja 
čez Pragersko, Slovenske Konjice, Vitanje in Mislinjo. Večji postanek je 
predviden v Slovenj Gradcu, od tam bi pot nadaljevali na Ravne in v vas 
Dolga Brda pri Prevaljah, kjer si bodo ogledali kmečki turizem na 
Koroškem. Tam bo tudi skupno kosilo. 

Izlet temelji izključno na samofinanciranju in bo stal 990 din po 
osebi, od tega polovica za prevoz z avtobusom. Zbirališča bodo pri 
prodajalni ,,Rimska peč" in pri Domu upokojencev v Volkmerjevi ulici, 
odhod pa bo ob 7. uri. 

Prijave zbira Rudi Košir vsako sredo od 10. do 11. in od 17. do 18. 
ure v pisarni KS Boris Ziherl, Kraigherjeva 10 (pri prodajalni ,,Rimska 
peč). Ob prijavi je treba tudi plačati skupno ceno izleta in rezervirati 
sedež v avtobusu. Zainteresirani pa bodo takrat lahko dobili tudi 
podrobnejše informacije. 

- u 

Beograd 1992 -
da ali ne? 

Olimpijske igre moderne dobe v Los Angelesu so minile, tudi zimska 
olimpiada v Sarajevu je že zdavnaj za nami. O uspešnosti enih in drugih 
je bilo že mnogo povedanega in napisanega. Vsak si pa o olimpiadah 
takšnih in drugačnih misli svoje. Kaj pa mislijo Ptujčani in okoličani o 
organizaciji OI v Beogradu leta 1992 oziroma o tem, da bi Jugoslavija 
kandidirala za organizacijo letne olimpiade? 

Jože Potočnik: OI bi bile nepotreben izdatek, kot smo ga imeli že z 
zimskimi. Bolje bi bilo, če bi ta denar vložili v gospodarstvo in si vsaj 
pred letom 2000 olimpiade ne bi privoščili. 

Tatjana Kuharič: Z OI bi se Jugoslavija spet lepo predstavila svetu 
kot država, ki je sposobna organizatorka. OI pri nas bi mi bile zelo všeč, 
pa tudi Beograd se mi zdi zelo primeren kraj. 

Srečko Golob: Tega si ne moremo privoščit. So dejavnosti kjer bi 
lahko malo bolj koristno vložili denar — mislim predvsem na gospodar-
stvo. 

Krajnčec iz Cakovca: Takšna prireditev je zelo lepa, saj združuje na-
rode sveta in zato bi olimpiada pri nas predstavljala zelo lepo humano 
potezo. Glede na to, da je Beograd naše glavno mesto, bi bilo najlepše, če 
bi se organizacijsko tudi uspešno pokazal. 

Ivan Rozman: Ne vem če bi bila takšna prireditev v času stabilizacije 
priporočljiva. Znova bi morala zbirat sredstva vsa Jugoslavija in zato se 
mi ne zdi pravi čas. Glede na to, da so bile letos zimske, pred leti pa 
Mediteranske igre najbrž zdaj niso potrebne še letne. 

Albin Svetelšek: Za nekatere bi bila olimpiada koristna, za druge 
spet ne. Odvisno od tega kaj bi pokazala ekonomska računica. Res pa je, 
da bi bila Jugoslavija zaradi takšne manifestacije še bolj poznana. 

Uroš Langerholc: Ce bi bil finančni učinek približno takšen kot je bil 
v Los Angelesu potem organizaciji OI ne bi nasprotoval. 

Milan Zupane: OI bi bile za Jugoslavijo velik plus. To bi bila velika 
afirmacija Jugoslavije v svetu,, mislim pa da bi lahko tudi finančno 
uspele. Beograd je prvi, ki bi lahko zadovoljil vsem potrebam, glede na 
objekte, ki jih ima. 

Ljubo Cuček: Načelno sem proti organizaciji OI pri nas. Družba kot 
je naša, ki je v svetu tako zadolžena se teh dolgov ne bo mogla rešit, če se 
bomo trošili na takšnih področjih kot je Šport. Beograd je prav gotovo že 
precej -pripravljen na Oi, saj ima precej objektov že narejenih, prepričan 
pa sem, da se bo veliko denarja trošilo za nove objekte, zatakšno infra-
strukturo, ki dejansko v Jugoslaviji ne bo nikomur koristila. 

To je le nekaj povsem naključnih mnenj. Kaj pa mislite vi? 

ROSVITA P. 

Ziherlova ploščad, deklica za vse 
Dobiti stanovanje na Ziherlovi ploščadi je za 

marsikoga prava sreča. To tudi je, tod^a ta 
sreča je minljiva. Pa ne zato, ker dobivaš 
osupljive čeke za stanarino, kurjavo smeti itd, 
ampak tudi zato, ker je Ziherlova ploščad 
nemalokrat podobna arkuški areni in ne 
stanovanjski soseski. Drugače si namreč ne 
morem razlagati uničevanje zelenic, dirjanje 
mladih kolesarjev po pločnikih, pa ne samo 
kolesarjenje, ampak domala vse športne 
panoge. Le te pa močno ogrožajo varnost 
pešcev, predvsem starejših, ki pa jih v tej soses-
ki ni malo. Najbrž bomo čakali vse dotlej, da se 
bo zgodila nesreča. In potem? Vi odrasli ste 
krivi. Niste opozarjali. Niste bili dovolj učinko-
viti, da ni vse tako. 

Zal pa niso ..aktivnosti" mladih edino, kar 
moti stanovalce stanovanjske soseske Ziherlove 
ploščadi. Poskušal bom pojasniti na nekem 
primeru, ki se je dogajal 25. avgusta 1984, 
takrat so se namreč pojavili ..turisti", ki so si 
ob bloku št. 16 zakurili in kot se seveda spodo-
bi. pristavili ciganske pečenke in še nekatere 
druge dobrote. Zal pečenje na roštilju spremlja 
močan dim in tudi spremljajoče vonjave, ki so 
neusmiljeno vdirale v stanovanja stanovalcev, 
ki so morali hočeš nočeš vdihavati smrad. Ta 
piknik se nadaljeval v noč, stopnjevalo se ie 
razpoloženje, ki je čez nekaj časa preseglo 
razumne meje. 

Menim in prepričan sem, da se bodo z menoj 
strinjali ostali stanovalci Ziherlove ploščadi, da 

mesto ali bloki niso primerni za piknik. Pa ne 
zato, da ne bi vzbujalo skomine pri tistih, ki si 
ne morejo privoščiti niti koščka mesa, ampak 
zato, ker je primemo mesto za piknik kje drug-
je, denimo v naravi ob potoku. Pa da ne ^ 
pomote. Tudi tam je potrebno brzdati svoje 
nagnjenja. Za seboj moramo počistiti. Ce to 
nismo ,,spoznali" takrat po pikniku, pa 
zagotovo naslednji dan, čeprav z obkladki na 
čelu. 

Tako bo doseženo najmanj dvoje. Prihranje-
no bo mnogo hude krvi, spanje željenih 
stanovalcev in udeleženci pikmka se bodo v 
naravi bolje počutili. Ce se bo narava tudi, pa 
je drugo vprašanje. Pa brez zamere! 

M. J. 

Nova prizadevanja za Ptujski zbornik 
Od izida zadnjega Ptujskega zbornika 

mineva že deveto leto. Kljub temu, da so pobude 
za nov zbornik nastale že 1978. leta, je akcija 
dobila konkretno obliko šele letos. Največja 
težava je bila v financiranju, ki ga je zdaj 
^re^^la občinska skupština občine Ptuj in 

Za odgovornega urednika Ptujskega zbornika 
je bil imenovan Vlado Horvat, njegova 
pomočnica pa je Kristina Samperl-Purg. O 
težavah in dosedanjem delu pri pnpravi gradiva 
in na organizacijskem področju nam je Vlado 
Horvat povedal naslednje: 

..Finančni problem, ki smo ga zdaj rešili 

sistemsko tudi za bodoče zbornike je najdlje 
dušil naše delo. Tako so v SO Ptuj že sprejeli 
odlok o financiranju Ptujskega zbornika; njegov 
izid načrtujemo ob občinskem prazniku 
naslednje leto. To pomeni, da moramo zbrati 
rokopise najkasneje do 30. marca. Za noben 
prispevek ne bi mogli trditi, da je že popolnoma 
dokončan. Večina avtorjev še zdaj zbira Dodatke 
v arhivu ali muzejih oz. tam. kjer se to gradivo 
nahaja. 

Zbornik bo obsegal več kot 450 tiskanih strani 
in bo eden od obsranejših. Največ prostora smo 
namenili za gospodarstvo (več kot tretjino) od 
obrti, vinogradništva pa vse do trgovine. Precej 

prostora pa smo predvideli tudi za zdravstvo, 
šolstvo, otroško varstvo in kulturo. Vsebinska 
zasnova Zbornika je posvečena 40-letnici 
osvoboditve Ptuia. Sam bom kot avtor prispeval 
povojno partijsko delo na ptujskem področju, ki 
je zelo zanimivo, žal pa poteka zelo počasi in na 
takšne težave naletijo najbrž tudi drugi avtorji. 
O vseh problemih, ki nastajajo pri našem delu se 
pogovorimo na uredniškem odboru, kjer se 
potem skupaj odločimo za najboljše rešitve." 

Volje pri delu avtorjem in urednikoma najbrž 
ne bo zmanjkalo, tako da lahko vsi skupaj 
upamo na aktualen in zanimiv nov Ptujski 
zbornik. Rosvita P. 

O ustanovitvi Ribiške zadruge v Ptuju 
v 19. štev. Tednika z dne 23. 5. 1974 je M. 

Ozmec podal kratko zgodovino nastanka 
ribiške zadruge v Ptuju. V članku je navedel ri-
bič Marko Peklar nekaj podrobnosti, ki jih, ker 
sem v tem članku imenovan, želim podrobneje 
pojasniti. 

V sredini maja 1946 je bil sklican ustanovni 
občni zbor ribiške zadruge za tedanii okraj 
Ptuj. Povabljeni so bih tudi oredstavniki 
mariborske ribiške zadruge in nje je zastopal 
predvojni predsednik dr. Senekovič, predvojni 
okrajni glavar za Maribor-levi breg. Ustanovni 
zbor bi naj potekal v hotelu Slon v Ptuju. 

Ko je nekdo od prisotnih ptujskih ribičev pri-
čel z zborom in podal predlog dnevnega reda. se 
je takoj javil dr. Senekovič m navedel, da taka 
ustanovitev ni zakonita, da Ptujčani ne moremo 
ustanavljati svoje ribiške organizacije, ker je vse 
področje od Avstrije (Koroška) do hrvatske 
meje njihovo področje itd. 

Prisotni so se z grenkim priokusom razšli. 
Naslednje dni sta mi tovariša Marko Peklar in 
Peter Maroh naročila, naj poskusim pri rep. 
ministrstvu za kmetijstvo posredovati. Odpravil 

sem se v Ljubljano in na navedenem ministrstvu 
je našo prošnjo tov. ing. Tomšič takoj razumel, 
dal napisati dovoljenje za ustanovitev samo-
stojne organizacije za okraj Ptuj v Ptuju in 
tedanji minister za kmetijstvo je dovolilnico 
podpisal. Se istega dne sem o tem obvestil oba 
navedena v Ptuju in za 30. maj 1946 je bil na 
isto mesto sklican ponoven ustanovitveni občni 
zbor. Mariborčanov ni bilo in vse je steklo, 
kakor je bilo predvideno. Za „kazen" so me 
hoteli izvoliti za predsednika, vendar sem to 
zavračal in zavrnil, ker še nikdar nisem ribaril. 

Nekaj tednov kasneje je bU tak občni zbor v 
Mariboru in prejeli smo vabilo, da se ga 
udeležimo. Ptujčani so pooblastili mene in vzel 
sem s seboj pismeno pooblastilo, ki sem ga v 
Mariboru takoj ob prihodu predložil tamkaj-
šnjemu pripr. odboru. Ta občni zbor je potekal 
v dvorani poleg gledališča (nekdanja Ljudska 
univerza). Ko sem se ob primernem trenutku ja-
vil k besedi, je dr. Senekovič prijavo zavrnil z 
utemeljitvijo, da so Ptujčani vzeli Mariborča-
nim precejšen in bogat del Drave, zaradi tega se 
ni treba javljati k besedi. Na tako utemeljitev 
sem občm zbor zapust i l . 

Kasneje, še istega leta. smo razmejevali teri-
torij med mariborsko in ptujsko organizaajo na 
Dravi in sicer med Miklavžem in Loko. Poleg 
mene je še neki mlajši svetlolas ribič iz 
Ptuja. Mariborčane je zastopal dr. Senekovič. 
Tokrat je šlo bolj gladko, ker je uvidel, da se 
Ptujčani ne damo. O razdelitvi območja in 
določitvi mej med obema organizacijama je bil 
sestavljen zapisnik, ki menda še danes drži. 

Tovarišev Peklarja in Maroha se še spomi-
njam po imenih, bila sta vneta ribiča, ^ I j 
čuvaja rib kot pa ribiča. Imen drugih se več ne 
spominjam, saj je vmes čas nad 38 let in člove-
ku v spominu marsikaj zbledi. Zdi se mi tudi, 
da je že tedaj imela Ribiška zadruga, sedaj 
Ribiška družina, svoje prostore v Prešernovi 11, 
kjer je imel svoj sedež tudi okrajni lovski svet. 
Administrativne posle pa je opravljal neki 
upokojenec. 

Kljub času, ki je pretekel od takrat, bi se še 
želel srečati s ptujskimi ribiči, kadar bodo imeli 
kakšen večji zbor ali prireditev in seveda, če 
bodo to želeli. 

Lojze Cafuta, Sežana 

Kmetijski kombinat Ptuj zmagovalec 
vinogradniških iger 

Minulo soboto so bile v Mariboru v organizaciji AK Maribor XI. 
vinogradniške igre, ki so se jih udeležili delavci Kmetijskih kombinatov 
Maribor, Lenart, Slovenska Bistrica, Gornja Radgona, Ormož in Ptuj. 

Tekmovalo se ie v malem nogometu, odbojki, vleki vrvi, šahu, 
kegljanju,;streljanju, namiznem tenisu, krosu, skoku v daljino, pikadu in 
vinogradniškem TRIMU. 

Ptujčani so dosegli prvo mesto v vleki vrvi, kegljanju, streljanju, 
namiznem tenisu in vinogradniškem TRIMU. Ormožanci pa v krosu, 
skoku v daljino in šahu. Ostala prva mesta pa so si razdelili tekmovalci 
ostalih nastopajočih čkip. 

V skupni oceni je premočno zmagal EKK Ptuj, pred Ormožem in 
Mariborom. 

Organizacija tekmovanja je bila zadovoljiva. Prihodnje leto je 
pnreditelj teh tradicionalmh iger Kmetijski kombinat oz. Slovin Ormož. 

OP 

PRI MICKI IZ PRLEKIJE 

Dvoumnost mi lahko škoduje 
v 34. štev. Tednika na 7. strani v članku „Na sprehodu po Ptuju z Ja-

nezkom", kjer avtor „ m c " kritično obravnava jezikovne spodrsljaje pri 
razmh javmh napisih, je v tretjem in četrtem odstavku omenjena tudi moja 
čevljarska delavnica v Prešernovi ulici. Zal pa četrti odstavek ni napisan 
dovolj razumljivo, to dokazujejo pripombe več strank, ki mi kažejo 
Tedmk m pravijo, da „izkupiček poberem sam". Avtor članka ni tako 
mishl, temveč je mišljeno, da ,, Janezek k meni prinese čevlje v razprodajo, 
ko jih prodam, izkupiček za čevlje pobere sam," to je Janezek, ne pa 
čevljar, ki opravlja samo posredniško vloao svoiim stalnim strankam. 

Torej, da ne bo dvoumnosti. Stranka lahko prinese v mojo delavnico 
tudi rabljene čevlje, ki jih želi prodati. Ce jih potem kdo kupi, izkupiček v 
celoti izročim lastniku čevljev. Svojim stalnim strankam nudim torej 
brezplačno posredovanje. 

Maks Lečnik 

V Ivanjkovcih, osrčju Sloven-
skih goric, smo zavili na desno in 
se peljali med nasadi trte, nato po 
makadamski cesti skozi gozd. pri 
križu zopet na desno. Sonce je že 
pordečilo nebo, ljudje so se uba-
dali še z zadnjimi opravki okoli 
hiš. 

Zvab 36. Hiša stoji že precej 
dolgo, okoli nje rastejo slive, hru-
ške. orehi. Potrkali smo na lesena 
vrata in vstopili. Napotili smo se 
proti svetlobi. — in se znašli v ku-
hinji. 

..Dober dan!" 
Zakonca Rajh sta nas zelo 

prijazno sprejela. Ko sta izvedela, 
da smo od Tednika, smo se po-
čutili že čisto domače in tako smo 
se tudi pogovarjali. 

Naša sogovornica je torej Micka 
iz Prlekije. Tako se je namreč 
podpisovala pod prispevke, ki jih 
je pošiljala v Tednik v rubriko 
..Rezervirano za Lujzeka." Lujze-
ku je takrat pisalo več bralk v 
pristnem prleškem narečju, kolikor 
se pač da le-to ustrezno zapisati. V 
Ptujskem tedniku, 27. septembra 
1968, je pisalo: ,.Nad fse spo-
štovani Lujzek! Vidim, ke te vsi 
vobijo na veselice no na naj-
različnejše požrtije. Povedati mo-
ren ti. ke sen tUdi jas od tam duma 
kak tisti Vidov Janez, ki ti je zod-

njič enkrat pisa. Tildi jas te povo-
bim. ke prideš enkrat k nan na 
toto Gomilo. Janez de ti postrega z 
gibancami, pri meni se lehko 
šmarnice napiješ." 

Micka nam je povedala, da nima 
nikakršnih ,.meščanskih" šol. a je 
vedno rada brala in tudi kaj napi-
sala. če je imela čas. Razen s Ptuj-
skim tednikom, je sodelovala še z 

mariborskim radijem, kjer so 
nekajkrat objavili njene prispevke 
v oddaji ,,Mariborski feljton", 
kjer ji je odgovarjal Arnold To-
vornik kot Stef. Dopisovala si je 
tudi z Grigorjem Vitezom, pesni-
kom za otroke, nekaj svojih prav-
ljic pa je poslala tudi Mišku 
Kranjcu. 

Danes je mati Rajhova, kakor jo 
kličejo, stara 72 let. Pred dvema 
letoma sta z možem praznovala 
zlato obletnico poroke. Njunih 
osem otrok in enajst vnukov ju 
obiskuje in jima tudi pomaga, 
kolikor pač utegnejo, pri obdelavi 
zemlje, za katero jima še ni zmanj-
kalo moči. Seveda smo si ogledali 
hlev, dvorišče, skladovnico drv na 
njem, vrt, sadovnjak, njive . . . 
Okoli hiše je vedno dosti dela, tudi 
vodo je še potrebno dvigati iz stu-
denca. Od doma gresta, ko potre-
bujeta kaj iz trgovine v bližnjih 
Klučarovcih, lani sta se udeležila 
tudi izleta v Moravske Toplice, ki 
ga je organizirala Zveza slepih 
Ptuj. 

Ko smo se poslavljali, si je še 
posebej zaželela, da bi spoznala 
takratnega Lujzeka iz Tednika, saj 
še sedaj ne ve, s kom si je dopi-
sovala. Zanimivo pa je bilo. 

MC Zakonca Rajh sta praznovala zlato poroko 



TEDNIK - 6- september 1984 KULTURA IN IZOBRAŽEVANJE - 7 

21. srečanje pisateljev na gradu Štatenberg 
v torek, 28. avgusta je bil skupni sestanek 

predstavnikov DruStva pisateljev Slovenije — 
podružnice Maribor kot o rgan iza to r ja 
tradicionalnih srečanj slovenskih pisateljev na 
gradu Štatenberg in članov odbora za pripravo 
in izvedbo teh srečanj, ki deluje v okviru 
Kulturne skupnosti občine Slovenska Bistrica. 
Sprejeli so program aktivnosti letošnjega, že 21. 
srečanja slovenskih pisateljev na gradu Štaten-
berg. 

Srečanje bo potekalo pod naslovom Pisatelj 
in kriza. Trajalo bo od četrtka, 13. do sobote, 
15. septembra 84. Posebno pozornost bodo v 
dneh srečanja posvetili predvsem obravnavam 
tem v smeri analize ustvarjalnosti pisateljev v 
kriznem obdobju danes in njen odnos v litera-
turi in na jezik. Srečanje bo poskušalo osvetliti 
tudi vlogo in ustvarjanje pisateljev širšega 
evropskega literarnega prostora v kriznih ob-
dobjih, kot tudi vpliv takšnega obdobja na 
literaturo določenega časa. 

Doslej je referate za srečanje pripravilo že 

precej povabljenih pisateljev. Pričakujejo pa, 
da bodo svoj prispevek ali referate prijavili še 
nekateri pisatelji. 

Na letošnjem Statenberškem srečanju se bo 
zbralo okoli 50 pisateljev iz Slovenije, nekaterih 
jugoslovanskih republik in gostje iz zamejstva. 
Predvsem omejena finančna sredstva tudi temu 
srečanju zapirajo pot širše dejavnosti, saj na 
srečanje ne morejo vključiti vseh, ki jih to pod-
ročje posebno zanima. 

Odbor za pripravo in izvedbo letošnjega sre-
čanja pisateljev na gradu Štatenberg je že v lan-
skem letu, na jubilejnem 20. srečanju uvedel 
nekatere organizacijske novosti, ki so se poka-
zale kot uspešne, zato so tudi letošnjemu delov-
nemu srečanju sklenili dati podobno smer, se-
veda dopolnjeno z nekaterimi novostmi. 

Prvi dan srečanja v četrtek, 13. septembra, 
bo osrednji dogodek literarni večer, ob 19. uri v 
viteški dvorani gradu v Slovenski Bistrici. V pe-
tek, 14. 9. bo osrednji seminarski del, ki ga 
bodo nadaljevali tudi v popoldanskem času. 

Zvečer tega dne pa bodo udeleženci srečanja 
pripravili še piknik na prostem. Tudi sobotno 
dopoldne bo za udeležence srečanja delovno, 
saj bodo nadaljevali s seminarskim delom, ki ga 
bodo zaključili s sprejemom sklepov in 
zaključkov letošnjega srečanja. Dogovorili se 
bodo tudi za temo, ki jo bodo obravnavali na 
prihodnjem 22. srečanju. 

Te dni v občini Slovenska Bistrica potekajo 
že zadnje priprave na bližnje štatenberško 
srečanje, katerega pokrovitelj je skupščina ob-
čine Slovenska Bistrica, nosilec aktivnosti je ob-
činska kulturna skupnost Slovenska Bistrica, 
medtem ko bo za dobro počutje poskrbel, kot 
vsa leta doslej, hotel Planina-Statenberg 
Slovenska Bistrica. 

Zelja udeležencev in tudi prebivalcev bistriške 
občine je, da bi tudi letošnje srečanje obogatilo 
kulturno življenje tega področja. 

Viktor Horvat 

FOLKLORNA SKUPINA »VINKO KORŽE" 
GOSTOVALA NA NIZOZEMSKEM 

Na povabilo Salland festivala iz 
Nizozemske in ob soglasju 
Združenja folklornih skupin pri 
Zvezi kul turn ih organizaci j 

1 Slovenije je gostovala na 
Nizozemskem folklorna skupina 
„Vinko Korže" iz Cirkovc, ki jo je 
vodil njen dolgoletni sodelavec in 
strokovni vodja Anton Brglež. 

Skupina je odpotovala iz 
Cirkovc v četrtek, 16/8—84 zvečer 
in prek Avstrije in Zvezne repub-
like Nemčije pripotovala na 
Nizozemsko naslednji dan popol-
dan. Cilj potovanja je bilo mesto 
Raalte, ki leži v središču vzhodnega 
dela Nizozemske v pokrajini 
Salland in v provinci Overyssel, 
kjer je glavno mesto Zwolle s 85 
tisoč prebivalci. 

Občina Raalte, ki šteje 24 tisoč 
prebivalcev in kraj Raalte s 15 tisoč 
prebivalci, je bila gosti tel j 
folklornih prireditev, ki potekajo v 
tem kraju že 8 let in to v zadnjem 
tednu meseca avgusta. Folklorne 
prireditve „Folkloristisch festival 
Salland" vodi 7-članski organiza-
cijski odbor, ki vso to delo opravlja 
brezplačno na prostovoljni osnovi, 
torej ljubiteljsko. 

Vse gostujoče skupine, letos so 
razen „Vinko Korže" Cirkovce, 
sodelovale še skupine Kavala iz 
Grčije, skupina Canterini della 
Riviera lonica iz Italije in skupina 
iz kraja Mecseknadasd/Nadasch na 
Madžarskem, so bile ves čas 
svojega bivanja na Nizozemskem 
gostje tamkajšnjega prebivalstva. 

Ob prihodu na Nizozemsko, v 
Raalte, je skupino iz Cirkovc 
pričakal organizacij"jki odbor v 
gostišču „Dc Leere lampe", ki 
poseduje tudi večjo dvorano za 
kulturne in družabne prireditve z 
vsemi potrebnimi stranskimi 
prostori. 

Družine, pri katerih so ves čas 
bivanja na Nizozemskem, to je od 
17/8 do 25/8-84 stanovali člani 
skupin so, po že v naprej izdelanem 
Razporedu, odvedle goste v svoje 
domove. Vsaki dan o jih potem 
^utraj spremljale na zbirališče pri 
navedenem gostišču in jih zvečer, 
ko so bili nastopi končani, okrog 
23.30 zopet pričakali. 

Istega dne, v petek 17. avgusta 

zvečer, je bil skupni sestanek vseh 
vodij folklornih skupin, kateremu 
je prisostvoval celoten organiza-
cijski odbor s svojim predsedni-
kom, ki je pozdravil udeležence 
festivala in obrazložil potek celotne 
prireditve. 

Festival se je pričel v soboto, 18. 
avgusta ob 10. uri na trgu v 12 km 
oddal jenem mestu Almelo. 

Sodelovale so vse skupine, 
otvoritveni nastop pa so imeli 
Cirkovčani. Program je z vmesnimi 
prekinitvami potekal do 15. ure. 
Istega dne zvečer je bil pomovno 
nastop vseh folklornih skupin v 
mestu Gorssel, kjer sta sodelovali 
tudi dve domači nizozemski skupini 
iz tega kraja in praznujeta letos 50-
letnico obstoja. 

Naslednji dan, to je v nedeljo 19. 
avgusta, ni bilo nastopov in folklo-
risti so prebili dan s svojimi gosti-
telji, ki so jim razkazali svojo 
deželo. 

V ponedeljek je cirkovška skupina 
na Soli v bližini mesta Zwolle izve-
dla 1-urni program, popoldan pa je 
imela enak program v bližnjem 
domu ostarelih. Zvečer istega dne 

je bi! ponovno skupen nastop vseh 
folklornih skupin v Kulturnem 
centru v Aalanden-u v predelu 
mesta Zwolle. 

V torek je cirkovška skupina na-
stopila v bolnišnici bližnjega mesta 
Almen, odkoder je potem 
odpotovala v mesto Heino, kjer je 
župan pripravil sprejem za vse 
predstavnike skupin, zvečer pa so 

vse skupine nastopile v tamkajšnji 
športni dvorani. 

Naslednjega dne, v sredo, ni bilo 
nastopov in skupine so izkoristile 
prosti čas za o g l ^ e mesta in izlete. 

Četrtek, 23. avgusta je bil 
ponovno zelo razgiban in pester 
dan. Raalte je slavil ,,Praznik 
žetve" in velik del tega kraja je bil 
posebej okrašen. To je neke vrste 
zahvalni dan za dobro letino in pre-
bivalci so se posebej potrudili pri 
okrasitvi ulic in svojih domov. Vse 
je bilo okrašeno z izdelki iz slame, 
žitnih klasov, zrnja in drugih polj-
ščin, lutkami v narodnih nošah in 
simbolom tega kraja, ki ga 
predstavlja petelin nad žitnimi kla-
si. 

V šolah, bolnišnicah in drugih 
ustanovah so bili razstavljeni ročni 

izdelki, staro kmečko orodje, polj-
ščine itd, vse pa v znamenju tega 
žetvenega praznika. Popoldan ob 
14. uri je bila na stadionu 
sestavljena povorka, v kateri so 
bili prikazani kmečki običaji, obrt, 
vzreja konj in druge dejavnosti 
tega kraja. V to proslavljanje so 
bile vključene vse gostujoče in 
domača folklorna skupina. Istega 
dne ob 17. uri je bil pripravljen 
sprejem pri županu občine 
Raalte s kra jš im nas topom 
folklornih skupin, ki so ga zaklju-
čili cirkovški folkloristi. Zvečer ob' 
20. uri je bil v dvorani gostišča 
,,De Leere Latnpe" folklorni ve-
čer, na katerem so zopet sodelova-
le vse skupine. Na to prireditev so 
bili posebej vabljeni vsi člani 
o r g a n i z a c i j s k e g a k o m i t e j a , 
predstavnik vodstva province 
Overyssel, zastopniki domače 
občine in sosednjih občin in doma-
čin, ki so imeli v gosteh folklori-
ste. S to prireditvijo je bil uradno 
zaključen Salland festival v Raalte. 

Naslednji dan, to je petek 24. 
avgusta, je bil namenjen pri-
pravam za odhod in potepanju po 
mestu, ki je bilo ta dan izredno 
živahno. To je bil za Raalte sejem-
ski dan, ki nekoliko spominja na 
ptujski Katarinin sejem, čeprav z 
drugačno vsebino, saj je bil dan 
povdarek obrti in mlekarstvu. 
Zvečer je bil pripravljen poslovilni 
družabni večer, na katerega so bile 
povabljene vse družine, pri katerih 
so člani skupin bili gostje ves ta 
čas bivanja na Nizozemskem. 

Naslednji dan, v soboto 25. 
avgusta, smo se ob 9. uri zbrali ob 
našem avtobusu. Prišli so vsi 
gostitelji in z njimi še kakšen novi 
prijatelj naših folkloristov ter člani 
organizacijskega komiteja. Po 
devetih dneh bivanja na Nizozem-
skem so bili to prav ganljivi 
trenutki zadnjega stiska rok z ljud-
mi, ki so nas sprejeli izredno 
prijateljsko in ljubeznivo. 

Odpotovali smo z najlepšimi 
spomini, vendar tudi z veliko željo 
skorajšnje vrnitve v svojo domovi-
no. 

Dušan KOŽAR 

Člani folklorne skupine „Vinko Korže" so se v soboto, 1. septembra pred 
magistratom v Ptinju slovesno poslovili od samskega stanu svojega že 14 
člana — Antona Brgleza. 

Foto: Langerholc 

IZ 
MUZEJSKE 
FOTOTEKE 
Skoraj pet mesecev je že minilo, 

odkar je Pokrajinski muzej Ptuj 
ponovno razstavil zbirko glasbil. 
Poleg salonskih glasbil so razsta-
vljena tudi glasbila ptujske mestne 
garde, ljudska glasbila ter izven-
evropska glasbila. 

Temelje zbirki ljudskih glasbil je 
postavil Drago Hasl, dolgoletni 
ravnatelj ptujske glasbene šole, ki 
pa je tudi plodno sodeloval s ptuj-
skim muzeiem. 

Ljudska glasbila zbrana v ptuj-
skem muzeju, sodijo po sistemati-
ki, ki razvršča glasbila po načinu iz-
vabljanja zvoka k strunskim ljud-
skim glasbilom ali kordofonom, sa-
mozvočilom ali idiofonom, zrakov-
nim ljudskim glasbilom ali aerofo-
nom ter glasbilom z opno ali mem-
branofonom. 

Idiofoni so glasbila, ki so sama 
po sebi zvočila, se pravi, da zaradi 
prožnosti svoje snovi v celoti niha-
jo in dajejo zvok, če nanje udarja-
mo, jih stresemo, trzamo ali tare-
mo. 

Na Slovenskem jih imamo nekaj 
med otroškimi zvočnimi igračami, 
druga so v rabi pri odraslih. 

K samozvočilom iz zbirke ljud-
skim glasbil sodita raglji, oz. kot 
jim pravijo na Štajerskem: regeta-
ča, ropotulja, klipec. Raglja se je 
oglašala tri dni pred veliko nočjo — 
,,ko so šli zvonovi v Rim". To je 
bil najstrožji postni čas, ki ga je 
simboliziral tudi molk cerkvenih 
zvonov. Namesto teh so se oglašale 
velike raglje v cerkvenih zvonikih 
pa tudi male otroške raglje, s kate-
rimi so ragljali, reglali predvsem ot-
roci. Raglja je lahko domač izde-
lek, če je v hiši kdo dovolj spreten, 
ali pa obrtniško delo. 

Otroške raglje so kupovali po 
sejmih in je bila tiste dni pred veli-
ko nočjo vsa vas polna drdrajočega 
hrupa, ker so otroci tekali okrog in 
vrteli svoje raglje (1) 

Raglja, fototeka etnološkega od-
delka, foto Ralf Čeplak. 

(1) tekst je povzet iz knji je Zmage 
Kumer, Ljudska glasbila in godci 
na Slovenskem, Ljubljana 1983; 
ter iz knjige Muzičke enciklopedije, 
Zagreb 1971. 

Ralf Ceplak 

Pisne stilizacije 
,,Priloženo Vam pošiljam oglas, ki je visel na oglasni deski ene izmed 

fakultet Univerze Edvarda Kardelja v Ljubljani. Prepričan sem, da bi di-
plomska komisija zavrnila diplomo, natipkano s toliko pravopisnimi napa-
kami. Kaj pa Vi menite? — Mislim, da bi takšne šušmarke morale prega-
njati inšpekcijske službe. — Pričakujem javno razsodbo. Lepo pozdravlje-
ni! J. J . " 

Zatoženo besedilo se od navadnih loči zlasti po tem, da ima vse besede 
pisane z velikimi začetnicami, npr. Tipkam Diplome In Drugo Gradivo. 
Vendar tu ne gre za pravopisne napake, kakor misli naš dopisnik, ampak 
za t. i. oblikovanje navadnega načina pisanja z namenom, da bi bilo že s 
samo obliko povedano, da bo pisni izdelek zares kakovosten. 

Hotenje, sporočiti že z zrazno podobo sporočila dognanost, skrbnost, 
lepotnost pisnega izdelka, npr. diplom, v tem primeru tvorec oglr.sa 
nakazuje že s posebno stilizacijo naslovnega poziva DIPLOMANTI PO-
ZOR!: vodoravne poteze črk so odebeljene, navpične tanjše, črtni koti ode-
beljeno zaglavičeni, povezovalne vodoravne sestavine črk pri A in H na-
vzdol zalomljene, okrogline pri 0-jih odpravljene, ne pa popolnoma tudi 
pri D, P in R, kar je spet stilizacija. Odpravljena so tudi vsa ločila na koncu 
odstavkov, izjema je le klicaj, ici tako priteguje našo pozornost in vidno 
stoji zunaj navpične izravnalne črte naslova; tudi iz oblikovalnih razlogov 
je nad njim izpuščena vejica za zvalniškim DIPLOMANTL — V jedrnem 
delu sporočila se stilizacija kaže v drugačnem tipu črk: manjše so, brez 
odebelitvenih razlik in zaglavičenj, poševne, začetnice posameznih besed 
(in tudi edina črka besede) pa so, kot rečeno, pisane z veliko in povečane; 
stilizirane so še s tem, da so konci njihovih vodoravnih potez podaljšani v 
proti smeri nazaj (pri D, P) oz. naprej (pri T in V). Podaljški v desno po-
krivajo ves preostali del besede, in s tega stališča je stilna neenotnost, če te-
ga podaljška nima tudi T v TELEFON: s tem bi bile poudarjene vse tri ob-
vestilno važne besede: TIPKAM, VSE, TELEFON. — Napaka je ena sa-
ma: med lOh—12h (prav: med 10. in 12. uro). 

Človek ne živi samo od (pravopisnega) kruha, ampak tudi od lepote, 
ki prihaja od tega, kako je kaj zapisano. Tudi tega ne smemo pozabljati. 

MITJA MERŠOL 

28. nadaljevanje 
Ko se je spopaael s cenzuro, se je kmalu znebil iluzij o zakonski 

zagotovitvi svobode tiska. Z analizo revolucionarnega leta 1848 in 
Icasnejšega družbenopolitičnega razvoja Francije je ugotovil, d a j e svo-
boda tiska z zakoni urejena tako, da služi samo ekonomskemu in 
IX)litičnemu vladajočemu buržoaznemu razredu. V kritiki cenzure Marx 
razkriva nasprotnike svobodnega tiska z razrednih pozicij in z argumenti 
dokazuje, da poskušajo vladajoči bogati sloji s pomočjo cenzure zaščititi 
svojo oblast, medtem ko revni zahtevajo svoje pravice. 

NEPODKUPLJIVOST, ODPRTOST IN JAVNOST 
V vseh razmišljanjih o tisku oziroma novinarstvu Marx predvsem 

poudarja potrebo po nepodkupljivosti, odprtosti in javnosti tiska. ,,Tam 
kjer je javno mnenje samo sebi skrivnost, je to mnenje že vnaprej 
podkupljivo," piše Marx. ,,Cenzura iz vsake prepovedane knjige, pa naj 
je ta dobra ali slaba, napravi izjemno knjigo, medtem ko svoboda tiska 
odpravlja pri vsaki knjigi tisto, kar ugaja samo z vnanjim videzom." 

Marsikateri novinar se še danes že takoj na začetku svojega prispevka 
Postavlja v vlogo razsodnika. Marx je trdil nasprotno: treba je izhajati iz 
•konkretnih dejstev. Po Marxovem mnenju mora biti tisk glasno ,.vsakda-
nje mišljenje in čutenje naroda, ki misli resnično tako kot narod, čeprav 
je to mišljenje in občutenje pogosto strastno in v svojem izrazu pretirano 
•n netočno. Zato je tisk kot življenje: vedno v nastajanju, nikoli 
tlokončano." Marx na tisk ne gleda kot na nekaj nezmotljivega in do-
daja, da tisk ,,napačna dejstva in presoje, ki jih je danes objavil, jutri 
'ahko prekliče, kajti ljudje ne dovolijo, da bi bili ogoljufani". Marx se pri 
fem tudi zaveda, da v tisku obstojijo ra/lične tcndenciozne duhovne laži 
'n popačena dejstva. Zoper to se bori, hkrati pa dopušča možnost, da 
-tisk lahko greši tako v tistem, kar počne, kot tudi v tistem, česar ne 

počne". 
Pri iskanju resnice je Marx hotel okoli svojega Renskega časopisa 

zbrati pisce sorodnih delovnih in ustvarjalnih načel. Prepričan je bil, da 
naloge proletarskega tiska izhajajo iz njegove družbene vloge, ta pa je 
predvsem politična. Javnost in odprtost pisanja sta po Marxovem mnenju 
dostojanstveni prednosti komunističnega tiska pred meščanskim, ki ni 
mogel biti takšen zavoljo svoje dvoličnosti in ozkega razrednega 
pojmovanja. Ko je spoznal, da ne bo kos intrigam in cenzuri, je odstopil 
kot glavni urednik Renskega časopisa. 
KDO SI LASTI TISK? 

Med sile, ki ustvarjajo javnost ali vplivajo na javno mnenje Marx 
šteje državo in njeno birokracijo, še zlasti pa policijo, ki na svoj način 
vpliva na javno mnenje. Vse tri skupaj sestavljajo hierarhijo, ki se razvija 
in raste na hierarhiji obveščenosti in birokratskem polaščanju ,,strogo 
zaupnih podatkov". ,,V duhu birokracije je, da v njej vlada skrivnost, ki 
se odraža v birokraciji sami kot hierarhiji, navzven pa kot zaprta kor-
poracija. Odprtost duha in javno mnenje se zato zdita birokraciji kot 
izdaja njene misterioznosti." Zato je tisk kot sredstvo izražanja javnega 
mnenja nujno pod vplivom in pritiskom teh sil, kajti njegovo delovanje je 
obrnjeno proti birokratskemu misteriju tajnosti in zato si birokracija 
prizadeva, da se tiska polasti in mu odreja obseg svobode. 

Marx tudi trdi in dokazuje, da je bistvo človeka prav v svobodi tiska in 
v pogumnem izražanju misli in volje. Vsako stvarnost je treba ocenjevati, 
kritizirati in spreminjati v interesu svobode in pravic človeka. Pri tem 
pribija, da je o javnih zadevah in vprašanjih moč govoriti edinole javno. 
Pri tem je novinar ustvarjalec z vrsto nalog, njegova svoboda pa je 
svoboda pisca v doslednem boju in iskanju resnice. 

Pri tem avtor lahko čustveno vpliva na bralca le tako, da tudi sam 
emotivno doživlja vsebino svojega zapisa. Marx se je namreč od vsega 
začetka svojega novinarskega in publicističnega dela držal pravila, da 
piše samo o stvareh, ki jih je doživel in podoživel. Po njegovem mnenju si 
znanstvenost in čustven odnos do besedila nista v nasprotju. 

Z razumom in čustvi je .noč vplivati na zatirane množice in jim 
prebujati zavest o njihovem stanju. Spretnost prikazovanja resničnega je 
po Marxovem mnenju eden izmed kriterijev novinarske veščine in ust-
varjalnosti. 

Izhajajoč iz zgodovinskih interesov delavskega razreda, sta Marx in 
Engeis jasno opredelila vlogo novinarstva, ki mora biti po njunem mne-
nju aktualno, bojevito in sredstvo v boju za spreminjanje družbenih od-
nosov. Novinarstvo nima časa za zgodovinsko distanco. Od novinarjev 
sta zahtevala, da se ukvarjajo s političnimi vprašanji, da imajo svoja 
stališča in predloge. Novinarske odlike so pogojene z vsebino, nalogami 
in cilji, ki so pravzaprav tudi razlog za obstoj tiska. Pri pojmovanju 
družbene vloge tiska zasledimo pri Marxu tri temeljne preglede na, prvič, 
svobodo v širšem smislu, drugič, pojmovanje svobode tiska in tretjič, 
družbeno zgodovinski in razredni pomen tiska. Marksistično pojmovanje 
svobode zavrača fatalizem v družbenem življenju. Človek je svoboden 
takrat, ko lahko svobodno izbira eno izmed realnih možnosti. Dialektično 
in materialistično pojmovanje svobode sta Marx in Engeis prenesla tudi 
na področje svobode tiska. Kot rečeno, Marx pojmuje svobodo tiska kot 
organski del širše svobode. Nemogoče je, da bi obstajala ena oblika 
svobode brez drugih svoboščin. ,,Vsakič ko je omejevana katerakoli 
oblika svobode, se s tem zavrača svoboda nasploh,' je zapisal Marx v 
svoji znani razpravi o svobodi tiska. Svoboda tiska je po njegovem 
mnenju prvi in osnovni pogoj za uresničitev družbene vloge tiska. Brez 
svobode tiska ni mogoče vplivati na množice, na javno mnenje in na nje-
govo oblikovanje. 

Marxove besede in njegova stališča so nedvomno danes prav tako 
aktualna kot sredi prejšnjega stoletja. Razprave o svobodi tiska so danes 
celo bolj razgrete in polemične. Prav tako tudi diskusije o (družbeni) vlogi 
novinarja, o etiki in morali javne besede, o manipuliranju s tiskom in s 
strani tiska, o zapiranju informacij itd. Sedma sila, ki je sicer že zaradi 
svojega delovanja in vpliva, še vedno išče svojo opredelitev in družbeno 
mesto. In to ne samo znotraj svojih nacionalnih meja, temveč v kontinen-
talnih, globalnih okvirih. 

NOVINARSTVO NA NASIH TI EH 
Danes vsekakor lahko govorimo o jugoslovanskem novinarstvu, o 

nqvinarstvu neuvrščene in samoupravne socialistične Jugoslavije. Hkrati 
pa imamo opraviti tudi s specifičnimi značilnostmi razvoja časnikarstva 
znotraj posamičnih nacionalnih okvirov. 

Nadaljevanje prihodnjič 
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Sprejem bistriških 
olimpijcev pri 
predsedniku 

SO Slovenska Bistrica 
z manjšo zamudo, zato pa nič manjšim navdušenjem, je pred nedav-

nim predsednik skupščine občine Slovenska Bistrica Adolf Klokočovnik 
pripravil sprejem dveh udeležencev letošnjih olimpijskih iger v Los Angele-
su. 

,,Prav zares smo prebivalci občine Slovenska Bistrica ponosni, da je 
imelo, v športnem pomenu majhno slovensko mesto, kar dva olimpijca. Bi-
la sta to Filip Leščak in Franc Očko. Oba sta zastopala našo državo v zelo 
zahtevni športni panogi, judu, kjer kljub odpovedi nekaterih vzhodnih 
držav, konkurenca ni bila slabša," je v pozdravnem govoru med drugim 
poudaril predsednik skupščine občine Slovenska Bistrica. ,,Ponosni smo 
lahko še toliko bolj, saj se kljub zamenjavi generacij tradicija olimpijcev iz 
občine Slovenska Bistrica in to v judo športu, nadaljuje." 

Letošnji nastop je za Bistričane že skupno peti na olimpijskih igrah. 
Medtem ko se je Franc Očko letos udeležil že drugih olimpijskih iger, so ob 
Filipu Leščaku olimpijske igre kot aktivni športniki doživljali še Stanko 
Topolčnik, sedanji trener JK IMPOL, ki se je dobro uvrstil na igrah v 
MQnchnu, v Montrealu pa je barve jugoslovanskega juda branil, prav tako 
uspešno Janez Vidmajer," je še poudaril predsednik SO Slovenska Bistri-
ca. 

Predsednik JK IMPOL Franjo Ledinek je ob tej priložnosti zbranim 
poudaril, da so Bistričani na OI izpolnili vsa pričakovanja. Dosegli so celo 
več kot je bilo pričakovati. Ob upoštevanju delovnih okoliščin, ki so v pri-
merjavi s podobnimi športniki iz drugih držav, vse prej kot spodbudne, saj 
nimajo potrebnih prostrov za treninge, pa tudi pogoji niso primerljivi s po-
goji judoistov iz drugih držav. Ob tem pa je nujno poudariti velike zasluge 
samih tekmovalcev in tudi veliko razumevanje in podporo delovne organi-
zacije !MPOL kot pokrovitelja. 

Ob tej priložnosti je na sprejemu prišlo v ospredje ponovno vprašanje 
zagotovitve boljših vadbenih prostorov za celotni JK IMPOL, saj sedaj ko-
majda dobivajo ure treningov v prezasedeni telovadnici TVD Partizan Slo-
venska Bistrica. Ideja o gradnji nove telovadnice v Slovenski Bistrici ni no-
va in tudi uresničljiva bo, saj bodo že prihodnje leto pričeli graditi takšen 
objekt. Ciani JK IMPOL pa tudi v tej telovadnici ne najdejo svojega pra-
vega mesta saj je hiter porast zanimanja mladih iz občinskega središča za 
razne vrste športov ponovno dokaz, da bo za judoiste zopet ostalo premalo 
prostora. 

Upravičenost ideje članov JK IMPOL, da z lastnim delom in načelno 
že zagotovljeno finančno in materialno pomočjo nekaterih delovnih 
organizacij bistriške občine in tudi posameznikov, zgradijo prizidek k ob-
stoječi telovadnici, je toliko večja, če želijo v bistriški občini stopati v ko-
rak z dosežki drugih podobnih klubov. Stati na najvišjem vrhu jugoslovan-
skega juda ob sedanjih pogojih prav gotovo ne bo mogoče. Prostorski 
problem je potrebno v najkrajšem možnem času rešiti tako, da bodo judoi-
sti lahko trenirali nemoteno, ob vsakem času. To pa je mogoče samo v last-
nepi prostoru, seveda, če hočejo v Slovenski Bistrici še naprej pozdravljati 
olimpijce in najboljše judoiste iz domačih vrst. 

Besedilo in posnetek: Viktor Horvat 

Četverica bistriških olimpijcev v času sprejema pri predsedniku SO Sloven-
ska Bistrica. Od leve proti desni Filip Leščak, Franc Očko, Janez Vidmajer 
in Stanko Topolčnik. 

Mladi urejali igrišče 
v KS Turnišče 

Pred nedavnim so mladi zavihteli rokave in pričeli s čiščenjem 
asfaltirane površine igrišča v krajevni skupnosti Turnišče. Metle so si 
naredili kar iz vej okoliških dreves in najmlajši krajani so poprijeli za delo 
z vnemo, ki bi lahko bila za vzgled marsikateremu starejšemu. Skrbno sq 
očistili celotno površino igrišča, ki je bilo prej na debelo postlano z 
borovimi iglicami, vmes pa veliko cigaretnih ogorkov, papirčkov raznih 
velikosti, polivinila itd. Ob igrišču je bila že prej navožena zemlja, ki so 
jo mladi razgrnili in lepo izravnali. Pri tem težjem delu so jim pomagali 
tudi starejši mladinci. Tako je akcija nadvse uspela, najmlajši so 
fHDkazali, da so pripravljeni delati, le od starejših pričakujejo več 
spodbude in vzgleda. 

Besedilo in posnetek: ZB 

Iz vej narejene metle je moč uspešno uporabiti 

Drugovi 
brigadiri 

Da li se i vama čini, da je ovih 
mjesec dana prošlo vrlo brzo. Sje-
čate li se našeg dolaska? Kako smo 
se trudili, da upamtimo i pozdrave 
vaših brigada, a poslije . . . koliko 
smo se trudili, da osvojimo jedne 
oči, koliko smo željno čekali svaku 
noč poslije povečerja, i . . . kako 
nam je bilo lijepo. 

Sad je kraj. Zadrži suze, sakrij 
ih duboko u sebi i zatvori u onaj 
zadnji pretinac svog srca, zajedno 
sa £vim uspomenama na ovu ak-
ciju i na drugove iz Zrenjanina, 
Cičevca, Trbovlja . . . Možda če-
mo se ponovo sresti na nekoj od 
akcija, jer svi čemo iči ponovo u 
neko drugo naselje, na neku drugu 
trasu. Zbogom, volim vas, sječajte 
se svih nas! 

ZDRAVO! 
ORB Vukica Mitrovič-Sunja 

Deset brigadirjskih pravila 
1. Zabranjeno jc unositi tužne misli u naselje! 
2. Zabranjeno je pitati kulturnog o kulturno-zabavnom životu. 
3. Zabranjeno je udvarati se brigadirki ako je sama. 
4. Ne suprotstavljaj se komandantu dok si na raportu, klimaj glavom kao 

da ti je jasno, čim te puste nastavi po starom. 
5. Glavni brigade je ekonom. 
6. Javljaj se uvijek za požarnog ispred ženske spavaone. 
7. Ako vidiš, da ašov zabušava — kriva je lopata. 
8. Zabranjeno je gubiti savjest jer se može desiti, da je pronadeš. 
9. Zabranjeno je razmišljati, da li je komandant u pravu. 

10. Dozvoljeno je piti vinjak jer je bolji od . . . Vinjak kada uzme pamet 
— ponovo je vrati, a kada oduzme — ne vrača. 

ORB ,,Vukica Mitrovič, Budva Sunja" 

Kako se vole 
brigadiri 

Prvo su svi 
jedni drugima strašno daleki 
i prvo im nepovjerenje viri 
iz očiju zelenih 
a poslije lagano 
u pauzama za marendu, 
na brigadnim večerimd, 
na poiarstvima 
navole se brigadiri. 

A vole se oni sasvim posebno: 
na bluzama i amblemima, 
na zidnim novinama, 
na jutranjoj gimnastici, 
na kursevima, igrankama, 
na izlascima u grad 
i j oš hiljadu i 
jednom mjestu. 

Brigadiri se vole 
zeleno, iuljevito. 

ORB „Vukica Mitrovič-
Sunja Budva" 

Brigadirska top lista 
Ustajanje — Ona spava (Z. Colič) 

Fiskultura — Hop cup poskočiču (Bijelo 
Dugme) 

Spremanje kreveta — Non stop (Srebrna krila) 
Doručak — Oh, što te volim joj (Vatreni polju-

bac) 
Priprema za trasu — Moj živote. Drug mi nisi. 
Marenda — Dugo te dugo očekujem (Nada 

Obrič) 
Povratak u naselje — Dali znaš da te volim (D. 

Topič) 
Ručak — Corbas pasulj volem (Rokeri s 

Moravu) 
Popodnevni odmor — Spavaj cvijete moj 

(Kemal Monteno) 
Sportska takmičenja — Danima te čekam (5. 

C.) 
Spuštanje.zastave — Prošo ovaj dan (Drugi na-

čin) 
Citanje zapovesti — Počnimo ljubav is početka 
Večera — Ostani djubre do kraja (Riblja 

čorba) 
Kult. — Zab. — Kod Doku u disko (Rokeri s) 
Povečerje — Sta je tu je 
Partizani — Sta bi dao da si na mom mestu 
Drug sa gornjeg kreveta — Ljuljaj me nežno. 

ORB „ P A P PAVLE-SILJA" 

Kad si prvi put u brigadi 
..PoMa Dunja u brigadu, 
da bi jela čokoladu ..." 

Tako samo pesma kaže, ali ništa od svega to-
ga. Jadna Dunja ni ljutu bombonu da dobije, a 
čokoladu, kažu, ne daju jer u nju ne može da se 
sipa brom. Ali šta je tu je; može se i na ribama 
živeti neki dan. 

Prvi put si u brigadi a nemaš pojma kud bi sa 
sobom. Okrečeš se oko zbijenih kreveta i tražiš 
godišnji odmor, da bi se popeo na krevet (onaj 
gore tavanici pod lustere, da ne kažem nebu 
pod oblake). Taman namestiš ivicu kreveta 
(muva na njoj nogu, da slomi) kad se vrata 
otvoriše i neko viknu: 

— Zboor!! 
Učini ti se zemljotres je, šta li, pa skačeš i sve 

za sobom ostavljaš u neredu. Ali kuda sada? 
Niko nikada ne trči, samo polako oblače briga-
dirke i izlaze. Pa naravno, to su s stari brigadi-

ri, znaju oni kako se kasni na zbor. A ti još 
pojma nemaš šta je to , ,zbooor". Zato po do-
brom starom običaju podješ za ostalima, pa 
ako oni počnu sa kreveta skakati na glavačke, 
skači i ti jer možda su u brigadi takvi običaji. 
Čudni neki običaji. 

Stojiš u zboru, čutiš, slušaš. Sapuče neko: 
— Ja mislim, da bi ovo trebalo . . . 
— More čuti tu. Sta ti imaš da misliš? Pusti 

možak na pašu, ovde drugi misle za tebe. 
— Brigadiri, mirnooo! 
To je znači taj komandant. Zasad je dobro 

grlat. 
,,Komandante, čudna zver ko, 
nemoj da te pogledam popreko, 

al' u zboru mora biti mir, 
jer sada si brigadir". 

Prodje zbor. Ah! 
Uzalud radovati se. Biče još zborova, mladi 

brigadiri. Pa naravno, tek si cigaru zapalio, a 
komandant opet treži zbor. Kad li če mu ih biti 
dosta? 

— Baci cigaru kad si u zboru! 
— Dobro, šta se dereš?! 

To on, naravno, nije čuo, Ne mora on sve da 
čuje. 

,,U pravilniku čudne reči sabrane, 
po sredi su sve neke zabrane, 
a ako se ti u zboru muvaš, 
do zore češ stražu, da nam čuvaš". 
Idu sati, prolaze dani, 
"neumorno redjaju se zborovi, 
ko bi njih izbrojati mog'o 
kad bre brate, ima ih premnogo." 
Ako ti kojim slučajem dodje inspiracija za 

pesme, odustani od njih jer uskoro če biti: 
— Zbooor! 

ORB „Vukica Mitrovič-Sunja" 

TEBI 

Jedina moja, najdraža moja, 
saslušaj ove reči, 
iivot je kao nemirna reka, 
i mora dalje teči. 

U mojoj reci, na sred je brana, 
i ja tu moram stati, 
mome iivotu, slomljena grana 
srce mi zbog toga pati. 

Ne telim stati i znam 
da moram dalje poči, 
ali na ialost to više nije 
u mojoj moči. 

Suvišan sam u tvom društvu, 
sve što uradim tebi smeta, 
svakog časa se kloniš 
od svakog mog pogleda i pokreta. 

Tako bi sretan bio 
da nikad nišam pošao 
tako bi sretan bio 
da nišam ovamo došao. 

Od tvojih prezira i prekora, 
ne mogu više da dišem, 
jedina utjeha mi ostaje, 
da samo pjesme ti pišem. 

Kada se budeš vratila, 
tamo odakle si došla, 
a ja tamo biti neču, 
ielim ti, da nadješ mir in sreču. 

ORB ,,Bukica Mitrovič-Sunja" 

ZAKLETVA AKCIJI 

Akcijo! 
Majico mladosti moje! 
Ja! 
Čedo tvoga krampa ijapanera! 
Zaklinjem se i sobom i tobom, 
i hodom moje mladosti, 
i grudom djetinjstva u mojih očima, 
i srcem čovjeka u mojim grudima, 
i utrobom one što me je rodila, 
i prvim žuljem na mom dlanu, 
da če te nositi u svojoj krvi, 
u svim žilama kucavicama, 
u prvoj gimnazijskoj ljubavi, 
u najboljoj ocjeni u mom indeksu, 
u največem priznanju mog života, 
u najljepšem pramenu moje kose. 
Akcijo! 

Majko mladosti moje! 

ORB,, Vukica Mitrovič-Sunja" 

ŠEPET VETRA 

Kaj šepetal veter je veter takrat, 
ko lagal si 
kako zelo rad me imaš. 
Verjela sem tvojim lepim očem 
ne, da bi slutila kaj bo potem. 
Mršil si mi lase, 
me poljubljal in mi lomil srce. 
Verjela sem ti vse in mislila, 
da bom zmeraj le tvoje dekle. 
Nekoč sem te videla tam, 
kako stal si z dekleti obdan. 
Klicala sem te, a ti si odhitel stran. 
Tudi takrat je veter šumel, 
lomil veje in mojo pesem zapel. 

mdb „ USTANOVNEGA 
KONGRESA KPS""' 

MORDA JE TO NAJINO SLOVO 

V neprijazni megleni noči 
tečem urno in neslišno 
svoji usodi naproti. 

Misli mi oklepa 
obup in groza smrti 
ob jutrišnjem slovesu. 

Čudno, 
kako hitro se morava vrniti 
k lastnim mislim in odločitvam. 
Zakaj morava že zdaj 
kruti resnici pogledati v obraz? 

Zakaj se morava vrniti 
na trdno zemljo s katere 
sva se komaj odtrgala? 

Pred tvojimi vrati obotavljivo se ustavim 
bo to zadnjikrat, 
najina zadnja sreča? 

Leta bodo šla, temu se 
morava brez boja vdati, 
kajti nisva še toliko zrasla, 
da bi trezno mislila o sebi. 

Ko v tvojih sem rokah, 
začutim, da ni, 
ne to ne more biti konec. 

To je le začetek, mladost najine ljubezni, 
mladost najine sreče, 
to je le prvo najino slovo. 

MBDUST A NO V NE G A. 
KONGRESA KPS" 

J 
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ATLETIKA 

Nastopa 
v Gradcu 

in Mariboru 
v Gradcu je bilo tradicionalno 

tekmovanje Alpe—Jadran, na ka-
terem so v atletiki, odbojki in 
namiznem tenisu merili moči mladi 
iz desetih dežel. V atletski 
reprezentanci Slovenije, ki jo je 
vodil trener v atletskem klubu P tu j 
Ljubo Cuček, sta nastopila tudi 
Kristijan Kovač in Boris Krabonja . 
Kovač je v skoku v viSino preskočil 
201 centimeter in osvojil tretje 
mesto. Takšna uvrstitev je uspela 
tudi Krabonji v teku na 400 me-
trov in v štafeti 4 krat 100 metrov. 

V Mariboru je bilo kvalifikacij-
sko tekmovanje za nastop v finalu 
Atletskega pokala Slovenije za 
mlajše mladinke in mladince. 
Zmago za P tu j je dosegel Horvat v 
teku na 40() metrov, druga mesta 
pa štafeta mladincev v teku na 4 
krat 100 metrov,, Dimovski v sko-
ku v viSino, Planinšek v skoku v 
daljino, Budovič v metu krogle ter 
Korošakova v skoku v viSino in 
skoku v dalj ino. 1. k. 

Hedvika Korošak — dve drugi me-
sti v Mariboru (foto 1. kotar) 

Trije 
avtogoli 
v Ptuju 

v vzhodni območni nogometni 
ligi so v soboto in nedeljo odigrali 
srečanje drugega kola. Drava je 
doživela drugi poraz. Aluminij pa 
osvojil prvi par točk. Kidričani so 
na lestvici četrti, Ptujčani pa enaj-
sti. 

ALUMINIJ-FUŽINAR 
3:1 (0:1) 

Igralcem Aluminija po prvem 
polčasu srečanja z Ravenčani ni 
kazalo najbolje . Gostje so že v peti 
minuti dosegli lep, vendar naklju-
čni zadetek, ki je doma&ne 
zmedel. Zbrali so se šele v drugem 
delu. po vstopu Srečka Beka in 
dobri igri Letonje. Kidričani so 
izenačili v 20. minuti drugega dela 
z zadetkom Letonje. Terensko 
premoč so do konca srečanja 
kronali še z dvema zadetkoma, ki 
sta jih dosegla Simič in Žitnik. 

Aluminij: Klajnšek, Rihtarič, 
Kokot (Murko), Jauševec, Panik-
var, Letonja, Steiner, Selinšek 
(Bek), Simič, Fruk in Žitnik. 

Mladinci Aluminija so v pred-
tekmi s 4:3 premagali Muro iz 

Murske Sobote. Dva zadetka je dal 
Strel, po enega pa Dobmk in 
Verdenik. 

DRAVA-OJSTRICA 
2 .3 (1:1) 

Blizu 200 gledalcev je v P tu ju na 
staulonu Drava že v peti minuti 
videlo dva zadetka. Oba so dosegli 
gostje. Najpre j je desni branilec 
Cepec zadel svojo mrežo, takoj 
nato pa ie Pušnik z lepim strelom 
premagal Simoniča. Iz prvega dela 
velja omeniti odličen strel Ceha, 
ko je v 17. minuti zadel vratnico. 

Minuto po začetku drugega pol-
časa je gostujoči branilec Gluhovič 
predložek Skerjanca poslal v svojo 
mrežo in Drava je povodla z 2:1. 
Skerjanc je v 57. minuti zamudil 
čisto priložnost, ko je bil sam 
pred vratarjem Salčnikom. Za tem 
so dve lepi priložnosti zamudili 

gostje, ki so po vodstvu Drave 
Igrali bolj odločno. Izenačili so v 
64. minuti z avtogolom Kmetca, 
ki je predložek Cepca poslal v 
SVOJO mrežo. Domačini so prežali 
na nasprotne napade, vendar so jih 
slabo izvajali. V 73. minuti so 
gostje dosegli zmagoviti zadetek, 
vsi napori domačinov pa so bili do 
konca tekme zaman. P tu jčanom 
tako ostaja, da nadal ju je jo z 
zavzetim delom. 

Mladinci Drave so pred tekmo 
članov z 2:0 premagali vrstnike 
Ojstrice. Za,detka sta dosegla 
Zmazek in Serdinšek. 

V prihodnjem kolu se bo Alumi-
nij v gosteh pomeril s Pobrežjem, 
Drava pa bo srečanje z Elkrojem 
odigrala kasneje. 

1. kotar 

Moštvo Drave s trenerjem Palfijem 
(foto I. kotar) 

MODELARJI so TEKMOVALI 
Prejšnji teden so se modelarji Aerokluba P tu j vrni-

li s tekmovanj prostoletečih letalskih modelov. 22. 
avgusta so se udeležili tradicionalnega mednarodnega 
Soko-pokala v Mostariu, kjer se je pomerilo kar 150 
tekmovalcev v vseh treh razredih. V razredu jadralnih 
modelov j e naša ekipa v sestavi Iztok Žagar, Mat jaž 
Praprotmk in Ivan Ftu-jan delila pr\ 'o mesto s celjski-
mi tekmovalci. Vsi naši tekmovalci so dosegli v regu-
larnih poletih polno število točk, kar se zgodi roTko 
in kaže na homogenost in vletenost ekipe. Sele izredni 
spusti modelov niso mogli izdvojiti ene ekipe. 

25. avgusta se ie v Livnem odvijalo državno prven-
stvo prostoletečih modelov. Žal naši j a d r a l a niso 
potrdili lanskoletne zmage, a so se zato Oto Velun-

šek, Konrad Janžekovič in Maks Žuran uvrstili ekip-
no na odlično 2. mesto v razredu peniačev. 

Naslednji dan so tekmovali za Pokal „Izet Kurta-
l ič" , to je bilo tekmovanje z mednarodno udeležbo. 
Ekipa ptujskih penjačev je zmagala, med jadralci pa 
je bil najuspešnejši Ivan Fur jan z 10. mestom, ki je 
imel še tik pred koncem tekmovanja odlično pozicijo 
z vsemi možnimi točkami. 

V Livnem je ostal Oto Velunšek na evropskem 
modelarskem prvenstvu. 

Vsa ta tekmovanja kažejo na dobro pripravljenost 
in vletenost ptujskih modelarjev-jadralcev in penja-
čev, tako posameznikov kot ekipno v domači in 
mednarodm konkurenci. M C 

V soboto in nedeljo začetek prvenstva 
ROKOMET 

V soboto bo v republiških ro-
kometnih ligah prvo kolo v tekmo-
valni sezoni 1984/85. Poglejmo kje 
bodo igrale naše ekipe in s kom se 
bodo pomerile v prvem kolu: 

— člani rokometnega kluba 
Ormož bodo igrali v izredno močni 
prvi republiški ligi. Ce zapišemo, 
da bodo igrali v konkurenci Inlesa, 
Lipe, Šoštanja, Jelovice, Jadrana, 
Krškega, Usnjar ja , Izole, Mokerca, 
Minerve in Ponikev, potem je lju-
biteljem rokometa jasno, da gre za 
zelo kakovostno ligo. V prvem kolu 
se bodo Ormožani v gosteh 
pomerili z Jeklotehno v Izoli. 
Zaželimo jim uspešen start! 

— člani RK VeUka Nedelja bodo 
igrali v vzhodni drugi republiški li-
gi. V pripravljalnem obdobju so 
odigrali veliko število prijateljskih 
srečanj in so gotovo med najresnej-
'̂ imi kandidati za prvo mesto. V 
prvem kolu se bodo v gosteh 
pomerili s Šempetrom. 

— člani RK Drava bodo 
nastopali v isti ligi kot Velika Ne-

delja. Ekipa, ki j o vodi Boris Per-
ger, je kombinacija starejših 
izkušenih rokometašev in mladih 
igralcev. Cilj ekipe je uvrstitev v 
s red ino les tvice , sa j moč i 
n a s p r o t n i k o m za rad i do lge 
odsotnosti iz moškega rokometa še 
v celoti ne poznajo. V prvem kolu 
se bodo Ptujčani na stadionu Dra-
va pomerili s Poletom iz Murske 
Sobote. Srečanje se bo začelo ob 
18. uri. 
— članice Drave so po reorga-

nizaciji lig pristale v vzhodni 
drugi republiški ligi. Glede na 
uvrstitve v prejšnji sezoni je ekipa 
Petra Starkla med favoriti, kar pa 
bo potrebno potrditi na igrišču. V 
prvem kolu se bodo Ptujčanke na 
svojem igrišču pomerile z Zagorjem 
— Izlakami, drugim favoritom. 
Srečanje se bo v soboto začelo ob 
16. uri in 30 minut. 

Mladinske ekipe naših klubov 
bodo nastopale v vzhodnih 
skupinah mladinskih republiških 
lig- 1. kotar 

Sabo, izkušeni igralec, bo v novi sezoni igral za Dravo 
(foto I. kotar) 

Franc Očko, drugič nastopil na Olimpijskih igrah 
Le malo je športnikov, ki se 

lahko pohvalijo, da so kar dvakrat 
sodelovali na olimpijskih igrah. 

Med njimi pa je Franc Očko iz JK 
IMPOL Slovenska Bistrica. Kot 
19-letni Član olimpijske repre-
zentance je državne barve zastopal 
na tekmovanju judoistov v katego-
riji do 65 kg. V tej kategoriji pa se 
je boril tudi na letošnji olimpiadi v 
Los Angelesu. 

, ,Primerjave z udeležbo na em 
drugi olimpiadi je težko delati, 

ker so na prejšnji manjkali pred-
stavniki nekaterih zahodnih, na le-
tošnji pa vzhodnih držav. Kljub 
temu pa kvaliteta tekmovanj, kar 

posebno velja za judo, ni bila v 
Veliki meri okrnjena, saj so med 
Sodelujočimi še vedno ostali naj-
"ločnejši, tako ima uspešna uvrsti-
tev mojega klubskega tovariša 
Leščaka, kot tudi moja , pravo 
^rednost jugoslovanskega juda v 
svetovnem merilu. Zal pa vse bolj 
Srozeče prodira tudi v jugoslovan-
ski judo spoznanje, da vse hitreje 
pos ta jamo za vrstniki iz evropskih 
^••^av, kjer posvečajo judu vse 

večjo vlogo, medtem ko pri nas ne 
uspevamo najti skupnega jezika 
pri zagotavljanju napredovanja 
tako pri strokovnem vodstvu kot 
tudi zagotavljanja možnosti po 
kvalitetnejših in intenzivnejših pri-
pravah, pa čeprav so bile prav le-
tošnje med najbol j kvalitetnimi," 
je v razgovoru povedal slovenski 
olimpijec Franc Očko. Ob tem je 
seveda poudaril, da se ima za 
doseženo še posebej zahvaliti 
razumevanju matične delovne 
organizacije IMPOL Slovenska Bi-
strica, ki je tako njemu kot klub-
skemu tovarišu Leščaku zagotovila 
vse možnosti priprav. 

,,Prepričan sem, da je Lešča-
kovo peto, kot tudi moje sedmo 
mesto, upravičilo pričakovanja 
trenerjev, matičnega kluba, kot 
tudi številnih ljubiteljev tega 
športa v občini Slovenska Bistrica. 

Kaj več bi s težavo dosegla glede 
na nudene pogoje treningov, seve-
da v primerjavi s pogoji, ki so jih 
imele ostale državne reprezentance 
v Evropi ," je povedal Franc Očko. 

,,Govoriti o prihodnosti je tve-

gano, če imaš za seboj že pre-
cejšnji delovni staž na področju 
juda . Prav gotovo pa ne mislim 
kar tako odnehati. Nasprotno, še 
vedno sem prepričan, da mo j čas 
uspehov ni v zatonu, kar bom mo-
ral potrditi že prav kmalu, saj se je 
JK IMPOL kot letošnji državni 

ekipni prvak uvrstil v evropski 
pokal. Pred vrati pa je tudi držav-
no prvenstvo, kjer bo prav go-
tovo zelo težko ubraniti naslov 
ekipnega državnega prvaka. Se-
veda se pojavl ja jo težave s kilo-
grami, zato sem prepričan, da se 
bom moral kmalu preseliti iz seda-
nje kategorije do 65 kg v višjo, to 
je v kategorijo do 71 kilogramov, 
kar bo zahtevalo od mene seveda 
novih naporov , " je še pripovedo-
val zgovorni Franc Očko na 
nedavnem sprejemu pri predsed-
niku SO Slovenska Bistrica. Tam 
je, ne v opravičilo, ampak kot 
resničnost, še povedal, da na le-
tošnjih OI žreb ni bil ravno naklo-
njen njemu, saj se je uvrstil v 
močnejši skupini. Prav zato pa je 
uspeh toliko večji, ker se je za raz-
liko od nekaterih drugih borilnih 
športov prav v judu potrebno spo-
prijeti kar z več tekmeci, da bi pri-
šel do medalje, medtem ko so v 
drugih športih takšne poti krajše. 

Besedilo in posnetek: 
Viktor Horvat 

Franc OCko 

NOVI PREDSEDNIK 
JE STANKO MEŠKO 

Minuli petek so v Medobčinski nogometni zvezi P tu j izvedli sedmo 
delovno in četrto volilno konferenco. Delegati klubov so najpre j poslušali 
poročila o delu v minulem obdobju in sprejeli letošnji finančni program. 
P o razrešnici dosedanjem vodstvu, ki ga je uspešno vodil Erik Berčnik, so 
izvolili novi izvršni odbor, disciplinsko komisijo, komisijo za prošnje in 
pritožbe in samoupravno delavsko kontrolo. Izvršni odbor bo v novem 
mandatu vodil znani telesnokulturni in nogometni delavec Stanko MeSko. 
Na konferenci so podelili tudi priznanja zaslužnim posameznikom in 
klubom. Plaketo zveze kot najvišje priznanje so prejeli Erik Berčnik ter 
nogometni klubi Gerečja vas, Drava in Aluminij . 

V soboto in nedeljo so po prvem kolu tekmovanja že začeli s pr-
venstvom v tekmovalni sezoni 1984/85. V pokalu so bili doseženi 
naslednji izidi: Draženci—Spodnja Polskava 3:1, Rogoznica—Markovci 
1:2, Slovenja vas—Boč 3:7, Leskovec—Zavrč 0:3, Podvinci—GoriSnica 
1:2, Bukovci—Zgornja Polskava 3:2, S r e d i š č e - D o m a v a 6:4, Oplot-
nica—Hajdoše 5:6, Videm—Apače 3:2, Skorba—Grajena 1:2 in 
Hajdina—Tržeč 3:4. 

V soboto bodo srečanja Slovenja vas—Gerečja vas, Oplot-
n i c a — K i c a r , G r a j e n a — S t o j n c i , R o g o z n i c a — P o d v i n c i , P a r -
tizan—Osankarica, Gorišnica—Mladinec in Zavrč—Videm, v nedeljo pa 
Markovci—Zgornja Polskava, Hajd ina—Dornava , Pragersko—Spodnja 
Polskava, Središče—Boč, Tržeč—Skorba, Leskovec—Hajdoše in 
Draženci—Apače. 

1. kotar 

Turnir v ženskem in moškem 
malem nogometu 

Ciani OO ZSMS Podlehnik obveščamo vse ljubitelje malega 
nogometa, da organiziramo turnir v ženskem in moškem malem 
nogometu. Turnir bo v nedeljo, 16. septembra 1984 s pričetkom ob 9. uri 
na igrišču v Podlehniku. 

Prva tri mesta v ženski in moški konkurenci b o m o nagradili s pokali 
in priznanji. 

Prijave sprejemamo 15. minut pred začetkom tekmovanja . 
Ljubitelje malega nogometa obveščamo, da bomo poskrbeli za pijačo 

in jedačo ter glasbo. 
V primeru slabega vremena b o turnir naslednjo lepo nedeljo. 

Anica Murko 

V zadnjem trimesečju 
nižja prispevna stopnja 

Ciani in članice sveta za razvoj, družbeno planiranje in svobodno 
menjavo dela so na seji, ki je bila prejšnjo sredo, obravnavali izvedbo 
finančnega načrta skupnosti v prvem letošnjem polletju. Ugotovili so, da 
sredstva,ki jih za to področje družbenih dejavnosti, zbiramo iz bruto 
osebnih dohodkov niso pritekala po načrtu, zbrali so jih nekoliko manj . 
Vendar pa prilivi v juliju in avgustu kažejo, da se stanje bistveno iz-
boljšuje zaradi precejšnjega povišanja osebnih dohodkov. Na osnovi 
najnovejših podatkov so zato sprejeli sklep, da bo prispevna s topnja za 
telesno kulturo v zadnjem trimesečju nižja za 0,02 odstotka in bo tako 
0,22 odstotka od BOD. To pa zato, ker je s programom dogovorjena 
vsota, ki je ne smeio preseči. Med drugim so na seji govorili tudi o vz-
drževanju nove telovadnice Srednješolskega centra P tu j , ki j o bodo 
začeli graditi v tem mesecu. Skupnost bo namreč prevzela del vzdrževanja 
in sicer za del, ki bo prek normativov i zob raževa le skupnosti. Z novo 
telovadnico se bodo namreč bistveno izboljšale tudi vadbene razmere za 
športne kolektive- v ptujski občini, občani pa si bodo v n je j lahko ogledali 
tudi številne kakovostne športne in druge prireditve. 1. k. 

KARATE 

Revija full kontakta v Splitu 
Zadnjo soboto v avgustu je bila v Splitu revija full kontakta, na kateri je 

sodeloval tudi naš znani borec v tem zanimivem športu Vladimir Sitar. 
Glavna junaka sta bila Cikotič iz Splita kot izzivalec in svetovni prvak iz leta 1982 

Prosenica iz Zagreba. V zanimivih borbah, kajti je boj trajal kar šest rund, je premo-
čno zmagal Prosenica iz Zagreba. 

Pred to borbo je nastopil tudi Vladimir Sitar iz Ptuja, ki sicer nastopa za Zagreb 
ter zmagal z enoglasno odločitvijo sodnikov. 

Borbe si je na rokometnem stadionu ogledalo več kot tisoč ljudi. Gledalci so bili 
zadovoljni, saj so videli res kvalitetne borbe najboljših karateistov v full kontakt 
športu Jugoslavije. franjo hovnik 

STRELSTVO 

Po Droeramu obveznih strel, tekmovanj OSZ — Ptui, ie bilo minulo sredo 
popoldan izvedeno ekipno občinsko tekmovanje z MK (malokalibrsko) puško za 
pokal SZ Slovenije. Na tem tekmovanju nastopajo 4 članske ekipe in streljajo samo iz 
ležečega položaja 5 poskusnih in 20 za oceno (200 možnih krogov). 

Na republiškem tekmovanju v Ljubljani, 16. septembra 84 nas bo zastopala 
ekipa SD Turnišče I, ki je nastreljala največ krogov in osvojila 1. mesto s 686 krogi. 
Sledile pa so ji ekipe Kidričevo 675 krogov, Železničar in Agis 621 krogov, Turnišče 
II. 540 krogov, MIP 537 krogov, Gradnje 494 krogov itd. 

Najboljši posamezniki: David Ribič in Darko Jazbec (oba Turnišče) 176 krogov. 
Juri Lamut (Kidričevo) 174 krogov; Kondrad Vela (Železničar) in Gorazd Maloič 
(Kidričevo) 173 krogov itd. 

Ekipi TurnišC mnogo uspeha v nadaljnjem tekmovanju. K. A. 

Drugo mesto Darka Jazbeca 
V Ljubljani je bilo republiško prvenstvo v streljanju z MK puško serijske izdelave 

za članice, mladince in mladinke. Med 56 strelci in strelkami je bilo tudi zastopstvo 
strelcev in strelk ptujske občine. Največ je dosegel Darko Jazbec, ki je s 485 krogi med 
mladinci osvojil drugo mesto in dosegel normo za nastop na državnem prvenstvu, ki 
bo 22. septembra v Titogradu. i. k. 

MOTOKROS 

V vročini in prahu 
v organizaciji AMD Cakovec je bila šesta dirka za državno prvenstvo v moto-

krosu za kategorijo 125 ccm motorjev. Nastopilo je 42 tekmovalcev med njimi tudi 
Marjan Frangež, član AMD Ptuj. 

Nad 5.000 gledalcev je pozdravilo tekmovalce, ki so se borili z veliko vročino in 
oblaki prahu. Frangež je po prvi vožnji privozil na cilj deseti, v drugi vožnji pa je bil 
8, tako mu je končna uvrstitev prinesla osmo mesto. Zmagal je Urbanija iz Lukovice 
pred Zdovcem in Simčičem. Naslednja dirka bo v Bački Palanki za državno prvenstvo 
prihodnjo nedeljo. a^c 
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Priprava 
na jesensko 
ekskurzijo 

Člani Zgodovinskega društva 
Ptuj bodo letošnjo jesensko 
ekskurzijo ali študijski izlet posve-
tili 40. obletnici prihoda 14. divizi-
je na Štajersko. Poleg spominskih 
obeležij in krajev tega pohoda si 
bodo ogledali tudi druge kulturno-
zgodovinske znamenitosti krajev. 
Krajše postanke načrtujejo na 
Ptujski gori in v Štatenbergu pri 
Makolah, nato si bodo v Žičah 
ogledali nekdanji samostan iz 12. 
stoletja in cerkev iz 14. stoletja. 
Pot bodo nadaljevali skozi Sloven-
ske Konjice in Vitanje do Sp. 
Doliča, kjer so borci 14. divizije 
bili težke boje. Nato po ozki dolini 
Pake skozi sotesko Huda luknja, 
po tej soteski so se leta 1945 
umikale zadnje nemške in kvislin-
ške enote, do Velenja, kier si 
bodo ogledali kulturni dom in 

rudarski muzej. Za tem se bodo 
odpeljali proti Graški gori „gori 
jurišev" borcev 14. divizije, kjer se 
bodo ustavili ob spominskih 
obeležjih in v spominski sobi. Na-
to bodo krenili v slikovito hribov-
sko vasico Zavodnje, kjer bo tudi 
kosilo. 

Izlet bo v soboto, 22. septem-
bra. Upajo, da jim bo na ta dan 
vreme naklonjeno, zato si želijo 
ogledati še tamkajšnji planinski 
svet v okolici in se nadihati svežega 
zraka. Načrtujejo namreč obisk 
Andrejevega doma pri Šentvidu na 
Slemenu (1059 m), kjer so prav 
tako spominska obeležja iz NOB. 
Od tam se bodo spustili proti 
rudarskima krajema Črni in Meži-
ci, na Poljanah pri Prevaljah si 
bodo ogledali prizorišče zadnjih 
bojev v II. svetovni vojni, domov 
pa jih bo pot peljala skozi Ravne, 
Dravograd in navzdol po Dravski 
dolini. 

Izlet temelji izključno na samo-
financiranju in znaša skupno s 
prevozom 900 dinarjev na osebo. 
Zainteresirani se lahko prijavijo 
najkasneje do 10. septembra pri 
blagajničarki društva Eriki Kysela 
na Delavski univerzi v Ptuju, kjer 
bodo lahko dobili tudi podrobnej-
še informacije. 
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To je poudaril Aleksander Majdič, komandir PM 
Ormož na posvetu za zagotovitev večje varnosti otrok 
in mladine, ki ga je prejšnji teden sklical Dragan Kr-
stič, predsednik SPV Ormož. 

Sestali so se ravnatelji in mentorji prometne vzgoje 
na osnovnih šolah občine Ormož, predstavniki 
cestnega podjetja, avtobusni prevozniki (Certus in 
Kom. podj. Ptuj), predstavniki PM ter UNZ Ormož. 

Prisotni so skrbno pretehtali vse kar lahko vpliva 
na boljšo varnost v prometu naših najmlajših. Naj-
prej je tovariš Majdič poudaril varstvo oceno z 
ugotovitvami, da se je stanje glede na lansko leto 
poslabšalo ter, da se prometne nezgode selijo iz 
magistralnih cest na regionalne ter lokalne. Kaže pa 
tudi na precejšnjo aktivnost delavcev PM, saj se je 
krepko povečalo število predlogov sodniku za pre-
krške in mandatnih kazni. 

Nadalje so se prisotni dogovorili o poteku akcij: 
Vozna pot v šolo, kjer bo potrebno angažirati vse 
dejavnike, predvsem pa starše, rumena rutica, varno 
kolo, tečai za voznike koles z motorjem ter traktor-

jev, razredna, šolska ter občinsko tekmovanje ,,Kaj 
veš o prometu",pionirska prometna služba in ažuri-
ranje prometno varstvenih načrtov na šolah. Pri-
pombe so bile tudi glede avtobusnega prevoza — šo-
ferji še ne obešajo redno opozorilnih tabel z vklju-
čevanjem vseh štirih smernikov dokler imajo posta-
nek. Ugotavljamo pa tudi, da ostali vozniki ne 
upoštevajo določila o obveznem ustavljanju vozila, 
če dohitijo ali srečajo vozilo, ki je opremljeno s 
opozorilno tablo in daje opozorilne znake s smerniki. 
Delavci milice bodo opravili kontrolne akcije s teži-
ščem na kontroli izvajanja teh določil. 

Na koncu posveta so sprejeli sklepe za delo po 
posameznih področiih. oosebei pa so vsi udeleženci 
enotno sklenili: Posebno pozornost posvetiti osve-
ščanju, vzgoji ter opozarjanju staršev, ki so končno 
le prvi in najbolj odgovorni za varnost mladih v 
prometu. Predvsem pa naj vsi starejši z lastnim 
vzgledom vzgajajo, ter poskrbijo za primerno in var-
no opremo najmlajših udeležencev v prometu. 

V Paiek 

Mlade gasilke pridno vadijo 
ženska mladinska desetina 

Gasilskega društva Zagojiči se je 
uvrstila na državno gasilsko tekmo-
vanje s tem, da je osvojila repu-
bliško prvenstvo in dodatno še prvo 
mesto na izbirnem tekmovanju. 

Državno prvenstvo bo koncem 
prihodnjega tedna v Prizrenu, SAP 
Kosovo. Desetino sestavljajo 
dekleta: Silva Brec, Tanja Feguš, 
Marinka Horvat, Sonja Horvat, 
Marinka Prelog, Metka Vajda, 
Klavdija Vidovič, Majda Vojsk, 
Nada Vojsk in Lidija Zavec. 
Dekleta vsak popoldan pridno 
vadijo na travmku v bližini 
gasilskega doma pod strokovnim 
vodstvom Ivana Vojska, povelj-
nika GD Zagojiči, ki ie tudi podpo-
veljnik zveze gasilskih društev 
občine Ptuj . 

Dekleta prihajajo na vaje z dela 
na polju, se odpovedujejo dnevom 
dopusta in prostega časa, da bi ob 
pomoči svojega priljubljenega stro-
kovnega voditelja kar najbolj izpo-
polnile znanje in gasilske veščine. 

Zaradi tega upravičeno upamo, da 
usoeh na državnem prvenstvu ne bo 

izostal. Želimo jim kar največ 
uspeha in tekmovalne sreče! 

Članke ženske mladinske gasilske desetine GD Zaeojiči pred svojim do-
mom skupno z mladimi gasilci iz Djakovice, ki bodo v Prizrenu zastopali 
SAP Kosovo. Mlade gasilke iz Zagojič jih bodo tudi obiskale v Djakovici 

foto: 1. kotar 

Petnajstletna bera slikarske koloniie Poetovio 
Ob 15-letnici slikarske kolonije 

Poetovio-Ptuj so delavci ptujskega 
Pokrajinskega muzeja pripravili 
pregledno razstavo najboljših 
umetniških del, ki so nastajala v teh 
letih, ali točneje po praznovanju 
1900-letnice mesta Ptuja. Tako si 
lahko v paviljonu Dušana Kvedra 
ogledamo od četrtka dalje 29 del 
naipomembnejših slikarjev, ki so 
delovali v koloniji. Po pravilniku je 

namreč vsak udeleženec kolonije 
dolžan pustiti gostitelju po eno 
umetniško delo in ta seznam danes 
obsega že 151 inventarnih številk. 
Razveseljivo je tudi to, d a j e večina 
del našla svoje mesto v prostorih 
delovnih organizacij v ptujski ob-
čini s čimer smo likovno umetnost 
resnično približali tistemu, ki mu je 
tudi namenjena — delovnemu člo-
veku. 

Slikarska kolonija Poetovio-Ptuj 
je kar deset let domovala na gradu 
Borlu, nato so jo preselili v motel 
Podlehnik, letos pa so kar deset dni 
iskali slikarji svoje motive po sta-
rem Ptuju, bili pa so še gostje 
Destrnika, Markove in Gradišč v 
Halozah. 

S pričujočo razstavo, na ogled bo 
do 15. septembra, želijo 
organizatorji prispevati k prazno-
vanju 15-letmce slikarskega sre-
čanja v ptujski občini, oddolžili pa 
so se tudi vsem tistim umetnikom, 
ki so vsa minula leta sooblikovali 
likovno kulturno življenje v naših 
krajih. Spomnili so se tudi 
ustvarjalcev, ki jih ni več med na-
mi; njihovi umetniški prispevki k 
slikanju haloške pokrajine pa so 
nam še posebej dragi. ĵ jg 

Zakladnice znanja skozi tisočletja 
v avli Srednješolskega centra v Ptuju bo ob 6. do 

14. septembra odprta razstava z naslovom Zakladnice 
znanja skozi tisočletja. Razstavo je pripravila 
Mariborska knjižnica in jo za ta čas posoja knjižnici 
Srednješolskega centra v Ptuju, ki jo ponuja v ogled 

čim širšem občinstvu. 
Hranilišča pisane besede bodo predstavljena z 

bogatim slikovnim gradivom in izčrpno od najstarej-
ših do najmodernejših. Vabimo vas, da si razstavo 
ogledate! 

V dneh od 28. avgusta do vključno 4. septembra so miličniki postaje 
milice Ptuj in oddelkov posredovali v treh prometnih nesrečah in pri tem 
zabeleiili dve lažji telesni poškodbi. Vzroki nesreč so bili nepravilna stran 
vožnje, neprilagojena hitrost in pretesno prehitevanje. Na vozilih je 
tokrat za okoli 100 tisočakov materialne škode. 

M KOLESARJA 
v nedeljo, 2. septembra ob 

20.50 je prišlo do nesreče na 
regionalni cesti v Podvincih. Voz-
nik osebnega avtomobila Boris 
Hojnik iz Bratislave 53 je peljal iz 
smeri Ptuja proti Juršincem. V 
blagem levem ovinku pri Podvin-
cih je verjetno zaradi neprilagojene 
hitrosti zapeljal na levo stran vozi-
šča. V tistem trenutku je iz 
nasprotne smeri pripeljal kolesar 
Stanko Galun iz Podvinc, ki ni 
imel prižgane luči. Prišlo je do 
trčenja, pri čemer je kolesar padel 
in se lažje poškodoval. Materialna 
škoda je neznatna, saj so jo ocenili 
le na okoli 3 tisočakov.. 

VSE PREVEČ POŽAROV 
v prvem polletju leta 1984 je po 

podatkih UNZ Maribor bilo na 
območju ptujske občine 34 po-
žarov s skupno materialno škodo 
blizu 8,7 milijona dinarjev. Od 
tega je bilo 14 požarov na družbe-
nem sektorju, 20 pa na zasebnem. 
Zal je po številu požarov ptujska 
občina tokrat daleč na prvem mes-
tu, kar potrjuje ugotovitev, da je 
kljub povečani aktivnosti požar-

nega inšpektorata, požarna samo-
zavest in zaščita občanov na 
nizki ravni. Razen tega je vse več 
tistih posameznikov, ki ne spoštu-
jejo ustreznih predpisov in navodil 
iz področja požarnega varstva. 

POŽAR ZARAOI 
NEPREVIDNOSTI 

v četrtek, 30. avgusta ob 20.05 
so oddelek milice v Podlehniku 
obvestili o požaru, ki je nastal na 
p o m o ž n e m g o s p o d a r s k e m 
poslopju, last Marije Mohorko iz 
Pobrežja pri Vidmu. Ta je isti ve-
čer ob 19.30 z gorečo gumo hotela 
zažgati osje gnezdo v svinjaku. Pri 
tem je goreče gnezdo padlo na sla-
mo. Prišlo je do požara, ki se je 
hitro razširil na celo poslopje in so 

ga pozneje uspeli pogasiti ptujski 
in videmski gasilci. Materialna 
škoda (pogorelo je celotno ostrešje 
s slamo) je ocenjena na okoli 
60.000 din. — OM 

SMRT PRI GRADNJI 
HIŠE 

v Sejancih 18 so gradili hišo. V 
sredo, 29. avgusta sta pri delu 
pomagala Lovrenc Pavlinič iz 
Tmovcev 12 (KS Tomaž) in 
mladoletni Silvester Pavlinič. Med 
delom se je porušila novozgrajena 
preklada in 42-letni Lovrenc Pavli-
nič je padel z zidarskega odra tako 
nesrečno, da je na kraju nezgode 
umrl. Silvester Pavlinič, ki je 
zidarju stregel pa je bil težje 
poškodovan, ker se je nanj z odra 
vsula opeka. Ponovno opozorilo. 

da je tudi zidarske odre treba 
postavljati strokovno in varno. 

TAVAJOČA KONJA 
NA CESTI 

v noči od sobote na nedeljo se 
je po magistralni cesti od Maclja 
proti Stanošini (KS Podlehnik) 
peljal v osebnem vozilu Peter 
Rajačič. Med vožnjo proti Stano-
šini je pred seboj nenadoma zagle-
dal dva konja, ki sta skočila na 
cesto. Trčenja ni mogel preprečiti. 
Enega konja je vrglo na pokrov 
avtomobila, drugega pa je odbilo v 
prednji del tovornjaka, ki je pripe-
ljal nasproti. Osebni avto je nato 
zaneslo v levo in je tudi trčil v 
tovornjak. Voznika nista dobila 
težjih poškodb, materialna škoda, 
zlasti na osebnem avtomobilu je 
precejšnja. Oba konja pa sta v 
nesreči poginila. Njun lastnik je 
bil Peter Gavran iz Hromca (SR 
Hrvatska), ki je šele v nedeljo 
zjutraj pogrešal konja. Očitno je, 
da sta mu pobegnila iz hleva in 
tavala okrog ter 2 uri daleč od 
doma povzročila prometno nez-
godo. 

Arhivska dejavnost 
po svetu - danes 

Od 17. do 22. septembra 1984 bo v Bonnu 10. mednarodno arhivsko 
posvetovanje z glavno temo: Izziv arhivom glede na naraščajočo odgovor-
nost in glede na omejena sredstva. Pred pričetkom kongresa bo organiziran 
seminar za arhivske delavce iz dežel v razvoju, plenarna zasedanja med-
narodnega arhivskega sveta za posamezna področja, ogled Zveznega 
arhiva v Koblenzu in tako naprej. 

Kongres bodo posebej pozdravili: zvezni minister za notranje zadeve 
in kulturo Severne Westfalske pokrajine, župan mesta Bonn in generalni 
direktor Unesca ter tako podčrtah pomen tovrstnega kongresa 

Sledila bodo predavanja predavateljev iz domala celega sveta od Švice, 
SZ, Konga,Brazilije, Singapura, Španije, Kanade, Avstralije, ZDA, Indije, 
NDR, Nizozemske, Anglije, . . . do Jugoslavije. 

Razpravljali bodo o vlogi arhivov v razvitem in v nerazvitem svetu, o 
vrednosti informacij, ki jih arhivi dajejo in o načinu dajanja teh informa-
cij-oblikovanje sodobnih arhivskih m^i jev , o varstvu gradiva, o šolanju 
kadrov, arhivskih zgradbah in še o marsičem. 

Teden dni pred pričetkom svetovnega kongresa v Bonnu, ki se ga bodo 
kot predavatelji in gostje udeležili tudi nekateri arhivski delavci iz 
Jugoslavije, bomo doma pripravili TEDEN ARHIVOV. Nekateri arhivi 
bodo bolj odprli svoja vrata, drugi bodo pripravili priložnostno razstavo in 
slično. V zvezi s tem zadnjim naj omenim Zgodovinski arhiv v Ptuju, ki bo 
v tednu od 10. do 22. septembra pripravil v lastnih prostorih razstavo 
takoimenovanih UCNIH PISEM in pripadajoče dokumentacije v glavnem 
iz 19. stol. Gre za spričevala, ki so jih vajenci nairazličneiših strok dobivali 
ob uspešnem zaključku učenja. Nekatera od teh spričeval so namreč nena-
vadno okusno in zanimivo oblikovana. Kot predhodnike te vrste 
dokumentov bomo predstavili nekaj gradiva Cehov iz 16. in 17. stol. ter 
nekaj spričeval iz današnjega časa. Ob tej priliki si bodo arhivski delavci 
vzeli nekoliko več časa za morebitne obiskovalce, ki bodo želeli videti kaj 
več kot le golo razstavo. Pridite pogledat za lastno izobrazbo in za 
informacijo drugim. Morda boste ugotovili, da oznaka Ad acta, napisan 
na spis, ki ga ne rabimo več, ne velja za arhivsko gradivo, ki ga hranimo in 
ne za ljudi, ki tam delamo. 

Kristina Samperl-Purg 

Ribiči Ormoža in Varaždina 
Te dni poteka leto od pobratenja Ribiške družine Ormož z 

Ribolovnim društvom Varaždin. Obletnico so počastili v nedeljo s tek-
movanjem v odlovu rib. Obe ribiški družim sosednjih občin in 
socialističnih republik povezuje reka Drava. Dograditev sistema 
hidroelektrarn na Dravi je naravnost spodbujalo večje sodelovanje obeh 
ribiških družin. Drava, ki z levim bregom meji na Slovenijo, z desnim pa 
na Hrvaško, jim je kot skupna ribolovna voda narekovala uvedbo 
enotnega reŠma lova rib, skupna vlaganja rib ter skupne športne in 
rekreativne aktivnosti. To nadvse uspešno sodelovanje jih je tudi 
spodbudilo, da so se lani pobratili, kar je prispevalo k še pristnejšemu 
sodelovanju. 

- u 

Rodile so: 
Ivanka Gergar, Miklavž 40 — 

Robija; Ida Tement, Prešernova 18 
— Damira; Stanislava Zadravec, 
Jastrebci 12 — Sabino; Ljudmila 
Golob, Apače 245 — dečka; Marija 
Cafuta, Strmec 24 — Danijela; Jo-
žica Bezdrob, Ob Dravi 3 — Nino; 
Terezija Kovačec, Novinci 38 — 
Aleksandro; Kristina Cernenšek, 
Apače 167 — deklico; Marija Gaš-
parič, Zamušani 44 — Sandro; Mi-
lena Cuček, Novinci 16 — dečka; 
Dušanka Beranič, Pleterje 12 — 
Gorana; Slavica Mojzer, Apače 43 
— Primoža; Sonja Kocjan, Keren-
čičev trg 5, Ormož — Mojco; 
Matilda Mohorko, Stari grad 40, 
Makole — Ireno; Irena Gajšt, Se-
strže 45 — Andreja; Vera Horvat, 
Spuhlja 64 — Dejana; Lizika 
Kozel, Potrčeva 50/a — Damjana; 
Katica Miko, Prešernova 1 — 
Mojco; Marjeta Brumen, Juršinci 
19/a — dečka; Silva Ceh, Zagorje 
17, Tomaž — dečka; Terezija 
Plohi, Koračice 8 — Marka; 
Milena Zamuda, Vičanci 4 — 
deklico; Jožica Jurič, Kokolajn-
ščak 26, G. Radgona — Blanko; 
Irena Pernek, Vel. Varnica 17 — 
dečka; Kristina Hauptman, Vinta-
rovci 37 — deklico; Vesna Aleksič, 
Vel. Brabrovnik 62 — dečka; 
Josipa Soštarič, Panonska 1 — 
Izidora; Zlatka Majcen, Savci 32 — 
Bredo; Anica Trunk, Strmec 19 — 
Katjo; Marija Stojnšek, Strajna 39 
— Suzano; Nada Trstenjak, 
Kraigherjeva 18, Kdričevo — 
Uroša; Marija Purg, Dravinjski vrh 
58 — deklico; Albina Pšajd, B. 
Kraigherja 16, Kidričevo — 
deklico; Elizabeta Vidovič, Stojnd 
83 — Sabino; Stanislava Meško, 
Mihovci 97 — Majo; Tanja Petek, 
Cvetkovci 88 — Katjo; Marjana 
Pulko, Slovenja vas 13 — Renato;. 

Poroke: 

Janko Simonič, Mostje 1 in 
Marija Munda, Grlinci 33; Vla-
dimir Denac, Maribor, C. XIV 
divizije 25 in Olga Winkler, 
Ormoška 39; Franc Valentan, 
Apače 89 in Terezija Fric, Jelovice 
44; Anton Brglez, Cirkovce 10 in 
Cvetka Kerček, Kungota pri Ptuju 
107; Danilo Kristovič, Hauptmani-
čeva 6 in Zvezdana Verzelak, 
Hauptmaničeva 6; Milan Suen, 
Gabernik 50 in Marija Horvat, 
Senčak 4; Mirko Vesenjak, 
Mezgovci ob Pesnici 42 in Mira Do-
naj, Mezgovci ob Pesnici 3/c;. 

Umrli so: 

Andrej Grlica, Hum 42, roj. 
1944, umrl 23. avgusta 84.; Franc 
Hlastec, Lovrenc 49, roj. 1926, 
umrl 27. avgusta 1984; Stanislav 
Goznik, Dom upokojencev Ptuj, 
roj. 1920, umrl 28. avgusta 1984; 
Jakob Medved, Lovrenc na Dr. po- • 
lju 128, roj. 1913, umrl 28. avgusta 
1984; Marija Krabonja, G. Ključa- j 
rovci 3, roj. 1904, umrla 30. , 
avgusta 1984; Maksimiljan Bom-
bek, Cufarjeva 8, roj. 1925, umrl ' 
29. avgusta 1984; Silva Križan, 
Lešnički vrh 7, Ormož, roj. 1929, j 
umrla 30. avgusta 1984; Matilda ^ 
Snajder, Slov. trg 1, roj. 1917, 
umrla 1. sept. 1984.; Viktor Vido-
vič, Vel. Varnica 67, roj. 1957, 
umrl 31. avgusta 1984. ^ 

TEDNIK 
izdaja zavod za časopisno in radij-
sko dejavnost RADIO-TEDNIK 
62250 Ptuj, Vošnjakova 5, poštni 
predal 99. Ureja uredniški kolegij, ki 
ga sestavljajo vsi novinarji zavoda, 
direktor in glavni urednik FRANC 
LAČEN, odgovorni urednik 
FRANC FIDERŠEK, tehnični 
urednik ŠTEFAN PUSNIK, novi-
narji: Jože Bračič, Nevenka Dob-
Ijekar, Majda Goznik, Ludvik Kotar, 
Martin Ozmec in Marjan Šneber-

?er. Uredništvo in uprava Radio — 
ednik, telefon (062) 771-261 in 

771-226. Celoletna naročnina 
znaša 750 dinarjev, za tujino 1.360 
dinarjev. Žiro račun SDK Ruj 
52400-603-31023. Tiska ČGP 
Večer Maribor. Napodlagi zakonao 
obdavčevanju proizvodov in stori-
tev v prometu je TEDNIK uvrščen 
med proizvode, za katere se ne 
plačuje temeljni davek od prometa 
proizvodov. 


